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Să grăbim lucrările de vară!
fl»-

Culturi duble 
pe mari suprafețeDe cîteva zile în raionul Călărași, secerișul griului de pe cele 31 213 ha a fost terminat Cu ajutorul celor 242 combine, mecanizatorii SM.T- urilor din raion au grăbit mult în acest an ritmul recoltării. în prezent ei zoresc să isprăvească în cel mai scurt timp și treierișul cerealelor păioase.Paralel cu aceste munci, mecanizatorii sprijină pe colectiviștii din raza de activitate Ia executarea a- răturilor în miriști, fie pentru în- sămînțările de toamnă sau primăvara anului viitor, fie pentru a fi însămințate imediat cu porumb pentru furaje.Asigurîndu-și o cantitate sporită de furaje, colectiviștii își vor acoperi cu ușurință nutrețurile necesare hrănirii producții bune colectiviștii din mărit an de an țațe în cultură față de anul trecut cînd sămințate 17.000 ha, în tui an se vor însămînța ha- mai mult.Pînă de curînd colectiviștii Floroaica și Crucea au însămințat

cu porumb furajer în cultură dublă o suprafață de 250 și respectiv 200 de ha. Avansate cu aceste lucrări sînt și gospodăriile colective din Rasa, Nicolae Bălcescu. Independența și Cacomeanca. Pe întregul raion a și fost însămințată cu culturi duble o suprafață de peste 1.300 de ha.Dat fiind că în prezent un mare număr de tractoare a fost eliberat de la recoltare, este necesar ca în zilele imediat următoare mecanizatorii din SALT.-urile raionului să intensifice atit executarea lucrărilor la arături, dt și însămințarea în miriști a culturilor duble, pînă la acoperirea integrală a sarcinei de plan.animalelor. Obținînd de porumb furajer, raionul Călărași au suprafețele însămîn- dublă. Bunăoară, au fost în- vara aces- cu 4.000 de
Ziiele trecute la gospodăria agricolă de stat Stolnici, regiunea Argeș, se recoltau ultimele hectare din cele 1050 cultivate cu cereale păioase. Concomitent cu recoltatul, mecanizatorii au executat un insemnat volum de arături adinei de vară. în fotografie: tractoristul Ilie Turcu efectuînd arături pe terenurile de curînd eliberate de paie

In raioanele Gherla și Dej

Recoltarea și conservarea furajelor
nu se desfășoară corespunzătorÎnsămînțează a doua culturăDe îndată ce au recoltat păroasele de pe primele hectare colectiviștii din Ripiceni, raionul Săveni, au trecut la aratul și însămînțatul culturilor duble. Pînă acum două zile ei au și însămînțat cu porumb masa verde mai bine de 20 de hectare, din cele 30 planificate.

De mai bine de doua săptămîni în regiunea Cluj a început acțiunea de recoltare a furajelor. în raioanele Gherla și Dej multe gospodării colective folosind fiecare zi bună de lucru au reușit să recolteze trifo- lienele și o bună parte din fi- nețele naturale și să le transporte din cîmp. Bunăoară, colectiviștii din comunele Ungureni, Poiana, Viile Dejului, Poiana Bianchi, Gîlgău și altele din raionul Dej au acordat o atenție deosebită recoltării și conservării furajelor. Paralel cu depozitarea fînurilor în aceste unități s-au însilozat între 150-300 de tone de lucemă și diferite ierburi. De asemenea, gospodăriile colective din co-
Gherla se re- din cele 5.449

Au terminat recoltatul 
griuluiFolosind din plin toate mijloacele mecanizate de care dispun și întreaga capacitate de lucru a mașinilor, mecanizatorii din gospodăriile agricole de stat din regiunile Dobrogea, Galați și Ploiești au terminat de recoltat grîul de pe întreaga suprafață într-un timp mult mai scurt decit •■-'cel planificat.

Predă cantități de produse 
contractateParalel cu recoltatul și treieratul griului, gospodăria agricolă colectivă din satul Dedulești, raionul Făurei, a predat, pînă acum cîteva zile, în contul contractului cu statul peste 250 de tone de grîu, precum și întreaga cantitate de 172.628 kg grîu cuvenită pentru muncile S.M.T.

Un produs pentru combaterea mălurii la cerealeIn combaterea mălurii la cereale s-au folosit pînă în prezent produse antimălurice primite prin import sub diverse denumiri ca: Abavit, Agro- nal, Germisan etc.în prezent industria noastră fabrică la Combinatul Chimic Borzești un produs antimăluric denumit Granodin (clorură etil mercurică).Produsul a fost experimentat în 
combaterea mălurii la cereale, cu rezultate bune, de către institutele de 
specialitate.Modul de aplicare a tratamentelor cu acest produs este asemănător cu

a produselor importate, singura deo. sebire fiind aceea că se folosește 100 gr produs Granodin la 100 kg să- mînță în loc de 200 gr din produsele din import.Avînd în vedere că în general produsele antimălurice sînt puternic toxice și deoarece produsul Granodin are o concentrație dublă în substanța activă față de cele folosite pînă în prezent, este absolut necesar să fie luate și respectate toate măsurile de protecția muncii la folosirea acestui produs.
La gospodăria colectivă din Vima Mică

Sectorul zootehnic în plină dezvoltareîncă de la înființarea ei, gospodăria agricolă colectivă „Steagul lui Lenln" din Vima Mică, raionul Lăpuș, regiunea Maramureș, a _ pus un mare accent pe creșterea animalelor. La baza dezvoltării acestui sector au stat creditele acordate de stat pe termen lung pentru cumpărări de vaci, vițele și oi, precum și cumpărarea de animale din fonduri proprii. Totodată, an de an colectiviștii au reținut din prăsila gospodăriei, tineretul animal valoros, apt pentru reproducție. Anul trecut, de pildă, au fost cumpărate 25 de vaci și 37 vițele iar în anul acesta se vor mai cumpăra 10 vaci și 80 vițele. Pînă Ia sfîrșitul anului, gospodăria colectivă din Vima Mică va avea un efectiv de peste 450 bovine (marea majoritate din rasa Brună de Maramureș), din care 60 la șută vaci de lapte, peste 600 de oi și circa 120 porci.Paralel cu creșterea numerică a animalelor, consiliul de conducere al gospodăriei (președinte Cîndea Gavril) s-a ocupat și de problema creșterii veniturilor din zootehnie.

în cursul anului 1961, bunăoară valoarea producției obținută din acest sector a fost de 3 ori mai mare decit în anul 1959, iar în primele 6 luni din anul 1962, s-a depășit întreaga producție a anului 1961.Desigur că și animalele au fost întreținute în condiții din ce în ce mai bune. Pentru adăpostirea lor, în anul 1961 au fost construite 2 grajduri cu capacitate de 150 capete fiecare, iar în anul acesta s-a început construcția a încă unui grajd de aceeași capacitate.în afară de grija pe care a avut-o conducerea gospodăriei colective de a asigura pășune bună pentru vară, o preocupare deosebită a fost asigurarea furajelor necesare pentru iarnă.Pe lingă fînul natural și ierburile perene, care se recoltează și se depozitează în condiții optime, în anul acesta gospodăria colectivă a mărit cu aproape 50 la sută față de anul trecut suprafața însămințată cu porumb siloz, sfeclă furajeră etc.CHIRA NISTOR corespondent

raioane s-au

munele Bogata de Jos, Boziești, Ji- cheșul de Jos, Rus și altele au terminat de cîteva zile recoltatul tri- folienelor, și în prezent desfășoară o muncă intensă de strîngere și conservare a fînețelor naturale. Același lucru îl fac și colectiviștii din comunele Luna de Jos, Cămăraș, Iclod și altele din raionul Gherla.Pînă la data de 14 iunie, colectiviștii din raionul Dej de pildă terminaseră de recoltat întreaga suprafață de 4 235 de ha cultivate cu tri- foliene iar în raionul coltaseră 4.620 de ha de ha cultivate.Dacă în cele douăobținut bune rezultate în ceea ce privește recoltarea trifolienelor, nu același lucru se poate spune despre recoltarea fînețelor naturale. Sînt în raioanele respective gospodării colective care la sfîrșitul săptămînii trecute nici nu începuseră recoltatul fînurilor naturale. Astfel, colectiviștii din comunele Breaza, Negulești, Ciula, Zolta din raionul Dej, preocupați de acțiunea de întreținere a culturilor și de recoltarea păioase- lor, au neglijat complet recoltarea furajelor naturale. Același lucru se poate spune și despre colectiviștii din comuna Jucul de Sus, raionul Gherla, care la data de 14 iulie nu recoltaseră decît 78 ha de finețe din cele 348 de ha existente, ca și despre membrii gospodăriei agricole colective din comuna Chiochiș, care recoltaseră doar 12 ha de finețe naturale din cele 225 hectare ale gospodăriei. Se știe că fiecare zi de întîrziere duce la depășirea perioadei de recoltare, plantele îmbătrî- nesc și își pierd din calitate.

Nu poate fi trecut cu vederea faptul că în multe comune din raionul Dej, există însemnate suprafețe cu ierburi ca, rogozuri, țipirig, trestie, care recoltate, tocate și însilozate, pot constitui un foarte bun furaj pentru animale în timpul iernii. Numai că, colectiviștii din comunele Nușeru, Boziac, Căjei, Gilgău și altele care au asemenea suprafețe cu aceste ierburi, le lasă să se lemni- fice, fără să le recolteze, pierzînd astfel mari cantități de furaje. De ce oare aceste gospodării nu urmează exemplul colectiviștilor din comunele Bonțida, Aștileul Mare și altele din raionul Gherla, unde s-au însilozat cite 300-400 de tone de rogozuri și alte ierburi ? Desigur, a- ceastă treabă gospodărească făcută la timp, ar asigura o cantitate sporită de furaje pentru iarnă, iar a- ceste furaje ieftine ar influenta nemijlocit asupra veniturilor colectiviștilor.Este necesar ca paralel cu recoltarea furajelor să se asigure conservarea, transportarea și depozitarea lor. Bunăoară în raionul Gherla în multe comune printre care Gherla oraș, Fundătura și altele, tri- fclienele au fost recoltate, dar căpițele ocupă sute de mp; Vetrele create prin distrugerea culturii de sub căpițe, diminuează producția viitoare la ha. Transportarea furajelor și clădirea lor în șire este o sarcină urgentă căreia trebuie să i se a- corde atenția cuvenită.Față de cele de mai sus, consiliile agricole din raioanele Gherla și Dej au datoria să ia măsuri urgente pentru intensificarea ritmului de recoltare a fînețelor naturale.

L. ION

La gospodăria de stat Ploiești, recoltatul lcgumelcr este în toi. în fotografie : Elena Negoiță și Sultana Ardeleanu, două dintre harnicele legumicultoare de la această gospodărie.

PETRE ZBiRLEA

uAPA ÎN BĂRĂGAN
cuCălătorul care străbate azi 

trenul mănoasa cîmpie a Bărăganu
lui, în afară de alte înnoiri care i 
se deschid ochilor, rămîne surprins 
văzind intre stațiile Perișorul și 
Jegălia, printre lanurile de porumb 
ori de floarea-soarelui, puternice 
instalații de aspersiune aruneînd 
apă din belșug peste plante. Apoi, în imediata apropiere a căii ferate, 
chiar paralel cu ea, apa circulă pe 
un canal.

De unde apă aici, în plin Bără
gan, cind Dunărea curge la o dis
tanță de aproape 20 de km, iar Ia
lomița e și mai departe 7

Este vorba de sistemul de irigații 
a Bărăganului de sud — Jegălia, 
raionul Fetești. De aici, pe o întrea
gă rețea de canale apa este trimisă pe 
ogoarele a șase gospodării colective 
și a unei gospodării de stat, irigînd în total o suprafață de 3.113 ha. Alte 
6.760 de ha sînt udate cu apa prove
nită de la sistemul de irigații din 
raionul Călărași (Modelu-Dichiseni). 
Cele aproape 10.000 de ha irigate 
sînt rezultatul muncii colectiviști
lor, care, la îndemnul partidului, au 
făcut sute de mii de ore de muncă 
patriotică, ajutînd organele de stat 
(O.R.IJ'.-ul) la amenajarea terenu
rilor spre a putea fi irigate. (Intr-o 
primă etapă, așa cum subliniază to
varășul Gheorghe Gheorghiu-Dej în 
raportul prezentat la Plenara C. C. 
al P.M.R. din 30 iunie—1 iulie 1961, 
va fi irigată în regiunile București, 
Dobrogea, Oltenia și Galați, folosind 
apa Dunării, suprafața de un milion 
de hectare).

Atit anul trecut, dar mai cu deose
bire in acest an, cind lipsa precipi
tațiilor s-a făcut simțită, irigarea a 
avut un cuvint greu de spus. Anul 
trecut, bunăoară, colectiviștii din 
Rasa, cei din Roseți, din Ceacu, ori 
gospodăriile de stat Pietroiu, Jegălia și altele, au dobîndit la culturile 
irigate în medie intre 6.000—8.500 kg porumb boabe ia ha. în acest 
an, gospodăriile de stat Piztroiu și Jegălia au obi .iut o producție de 6.200 și respectiv 5.600 kg grîu la ha 
pe terenurile irigate.

Dar să revenim la sistemul de iri
gații Jegălia. Din brațul Borcea, cu 
ajutorul a 12 agregate de pompare 
fabricate de Uzina de reparații din 
Arad, apa este pompată spre „baza 
terasei". Aici s-a format un lac ar
tificial în suprafață de 30 ha luciu 
apă. De menționat că existența la
cului a permis gospodăriei colective din Jegălia să crească in afară de 
găini, și mii de rațe și giște. De la 
baza terasei, cu ajutorul a 7 agre
gate, apa este pompată prin conducte 
subterane pe o lungime de 825 m în 
bazinul de refulare, iar de aici, prin 
sistemul de canale, apa este trimisă 
pe ogoare.

Din cele 3.113 ha sînt irigate prin 
aspersiune 1.500 ha, restul de 1.613 
ha fiind irigate prin brazde. Urmînd 
indicațiile coordonatorului sistemu
lui, tov. ing. Ion Vineș, de la O.R.I.F. 
București, colectiviștii și lucrătorii 
gospodăriei de stat folosesc apa cu 
chibzuință, utilizînd pe cît posibil 
cea mai mare parte a timpului din 
24 ore. Cele 7 agregate de la baza 
terasei care au un debit de 250 li
tri de apă pe secundă, asigură o 
cantitate de apă de 1.750 litri/secun- 
dă sau 6.300 m3 pe oră. Aceasta 
înseamnă că se pot uda zilnic circa 
140-150 de ha. La o udare se dau în 
medie 450—500 m3 de apă la ha, 
ceea ce echivalează cu o ploaie 
bună de 45—50 mm. La G.A.S. Je
gălia irigarea porumbului pe cele

300 ha s-a făcut pînă acum de 2 
ori, fiind în curs udarea a 3-a. Floa- 
rea-soarelui de pe 110 ha a fost 
udată de două ori, cît și porumbul 
pentru siloz de pe cele 37 ha. Pe 
164 ha de pe care s-a recoltat griul, 
terenul a fost arat și semănat cu 
porumb furajer, care, de asemenea, 
va fi irigat. Evidența lucrărilor de 
irigații se ține aici în registrul teh
nic al culturilor irigate. Lucruri 
bune se pot spune și despre felul 
cum se desfășoară acțiunea de iri
gații în gospodăriile colective Ște
fan cel Mare, Jegălia și Cocargeaua, 
care sînt mult avansate cu udatul 
culturilor legumicole, a sfeclei furai 
jere, porumbului și celorlalte culi 
turi.

Se știe că irigarea culturilor nil 
este de conceput fără îngrășarea, 
terenului, îndeosebi cu gunoi de 
grajd. Așa se explică de altfel fap
tul că folosindu-se pe scară largă 
îngrășămintele chimice și naturale 
(de pe acum peste tot locul s-au, 
format platforme de gunoi) și res- 
pectîndu-se toate lucrările cerute 
de agrotehnică, culturile sînt foarte 
bine dezvoltate, promițînd recolte 
bogate. Brigadierul Dumitru Chiriac 
de la G.A.C. Jegălia, spunea: „Am 
asigurat la porumb o densitate cui 
prinsă între 45.000—50.000 fire la ha, 
Ne-arn angajat să obținem cîte 8.000 
kg boabe la ha. Sîntern convinși că 
ne vom îndeplini angajamentul".

In obținerea unor bune rezultate 
la culturile irigate, pregătirea ca
drelor are un rol hotărîtor. Fie
care gospodărie are brigadieri și 
udători școlarizați în anul 1960 la, 
O.R.I.F. Oltenița pe timp de 12 zile, 
cît și in iarna trecută la S.M.T. Je
gălia.

Și pe terenurile unităților cuprin
se în sistemul de irigații Modelu- 
Dichiseni, din raionul Călărași (co
ordonator O.R.I.F. tov. ing. Const. 
Popescu), acțiunea de irigare se des
fășoară satisfăcător, Pînă de curînd 
pe cele 6.177 ha cuprinse în sistem, 
udarea a doua la porumb și trifo- 
liene, a treia și a' patra la legume, 
cit și prima udare • la alte culturi 
(furaje, porumb-în • cultură dublă, 
vii și pomi de pe 309 ha etc), este 
pe terminate. Ca urmare, culturile 
sînt bine dezvoltate: Porumbul de 
la G.A.S. Roseți,1 de pildă, atinge 
înălțimea de peste 3—3,5 m. Aici 
apa este asigurată la punctul Mode
lu de o stație plutitoare, formată 
din 5 motoare. Pe lingă acestea 
există pe întreg sistemul 8 stații de 
repompare;’ cuprinzînd un număr de 28 agregate,- -Spre,. deosebire de 

mai 
la

sistemul ■ Jegălia,,, „aici, cea 
mare parte „(L.teTȘnur.ilor (87 
sută) sînt,,irigațp prin aspersiune cu 
ajutorul a 93 instalații. Ca și la Je
gălia, inginerii și tehnicienii O.R.I.F.- 
ului, (care au în grija lor întreține
rea stațiilor de pompare, a canale
lor principale), acordă și asistență 
tehnică și îndrumă pe colectiviști în 
ce privește întreținerea și exploata
rea corectă a suprafețelor de irigați

Și unele deficiențe
Pe lingă succesele obținute, în 

activitatea sistemelor de irigații de 
la Modelu-Dichiseni) și Jegălia, apar 
și unele deficiențe. Bunăoară, unele 
instalații de 
fără garnituri 
nările aripilor

aspersiune au sosit 
de cauciuc la îmbii 
de ploaie; aspersoa-

ION LEȘEANU

(Continuare în pag. a 3-a)

îngrășăm în acest an 90.000 de porciGospodăria agricolă de stat din Tumu Severin este una dintre unitățile din țara noastră profilate în mod special pentru creșterea și în- grășarea porcinelor. La cele patru secții teritoriale ale sale — Turnu Severin, Izvorul Bîrzei, Sișești și Severinești — în prezent se cresc nu mai puțin de 36.000 porci din cei 90.000 planificați pentru acest an.în anul 1961, ca urmare a bunei organizări a muncii, a popularii la timp a îngrășătoriei, a asigurării bazei furajere corespunzătoare și a antrenării majorității lucrătorilor noștri în întrecerea socialistă, planul de producție în sectorul porcin a fost îndeplinit și depășit Ia toți indicii. între altele, purceii născuți (23.500 capete) au fost înțărcați la o greutate medie de peste 16 kg iar planul de livrare al cărnii de porc a fost îndeplinit — datorită depășirii sporului mediu zilnic planificat — atit la porcii sub 30 kg cit și Ia de peste 30 kg.Aceste succese au contribuit gospodăria noastră să-și Încheie
ceica ac-

tivitatea în anul trecut cu un beneficiu de 3.500.000 lei.Și în primele 6 luni ale acestui an lucrătorii gospodăriei noastre — sub îndrumarea organizației partid și mobilizați permanent în întrecerea socialistă de către comitetul sindicatului — au obținut o serie de rezultate frumoase. Astfel, planul de purcei la o singură fătare (de 8 capete) a fost depășit, iar indicele mediu la purcei înțărcați pe cap de scroafă a fost realizat. In primul trimestru de pildă, la Secția Izvorul Bîrzei s-au obținut 3.671 purcei în loc de 3.048 capete planificate; pe gospodărie, în primul trimestru al anului în loc de 9.048 purcei planificați, s-au realizat 9.322 purcei. La tineretul porcin de la 2-4 luni, sporul mediu depășit.Numai în lui în curs vrat statului 35.000 porci grași la o greutate de peste 90 kg fiecare.în întrecerea socialistă desfășurată, numeroși Îngrijitori, aplicînd în

de

zilnic a fost realizat și
primul semestru al anu- 

gospodăria noastră a li-

munca de fiecare zi, indicațiile zooveterinare au reușit să-și depășească putui tante.partid, pildă, prin atenția acordată furajării și adăpării porcilor, curățeniei în padocuri, a realizat un spor mediu zilnic de 558 grame față de 500 grame planificat, cu numai 5,2 U.N. — față de 5,4 U.N. planificate.

angajamentele luate la înce- anului, cu procente impor- Doru Dinuț, candidat de îngrijitor la îngrășătorie, de
Crăcitm, membru de dintre cei mai vrednici în același timp organi-Gheorghe partid, unul îngrijitori și zator de grupă sindicală, a realizatîn primul semestru al anului un spor mediu zilnic de 557 grame, respec- tînd numărul de U.N. planificat; Maria Pais, candidată de partid, de la îngrășătorie, a realizat un spor Dr. IOAN GOANȚĂ 

director
al G.A.S. Turnu Severip, 

regiunea Oltenia

(Continuare în pag. a 4-a)

Aspect de la îngrășătoria de porci a gospodăriei de stat Turnu Severin, regiunea Oltenia
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Colectiviști în bând

învățăminte prețioase 
pentru Întărirea gospodăriilor lorPe lîngă tinerele cadre care se Califică la Centrul școlar agricol din Sibiu, alte sute de lucrători din a- gricultură : președinți, birgadieri de cimp și zootehnicieni, contabili din gospodăriile agricole colective vin aici în serii de mai scurtă sau mai lungă durată, să se perfecționeze in munca lor, pentru a contribui din plin la întărirea economico-organi- zatorică a unităților lor.La începutul lunii iulie erau la cursuri la acest centru, 34 de președinți, 34 de brigadieri de cîmp, 60 de brigadieri zootehnici și 67 de contabili, toți din gospodăriile colective ale regiunii Brașov. Seriile președinților și brigadierilor de cîmp erau pe sfîrșite. (Intre 1-7 iulie a- cești» erau în examene). Seria brigadierilor zootehnici se termină pe la jumătatea lunii august, iar cea a contabililor prin luna noiembrie. Am rugat un președinte, un brigadier de cîmp, un brigadier zootehnic și un contabil să ne vorbească despre învățămintele acumulate în timpul școlarizării de pină acum. Mai întîi ne-a vorbit tov. Ion Vocilă, președintele gospodăriei colective din satul Roadeș.— La începutul lui 1962, s-au împlinit trei ani de cînd adunarea generală a gospodăriei m-a ales președinte. In tot timpul cît am condus treburile gospodăriei colective din satul meu, pînă a veni Ia acest curs, am întîlnit destule probleme în munca de conducere și de organizare. Pe unele le rezolvam mai ușor, pe altele mai greu. Datorită însă ajutorului pe care l-am primit în permanență din partea organizației de partid, m-am achitat de sarcini destul de bine. Dar iată că am fost trimis să urmez aceste cursuri. 'Acum, la sfîrșitul perioadei de școlarizare, pot spune că și pe mine cursurile acestea m-au ajutat foarte mult. In cele 5 luni am învățat multe lucruri care or să mă ajute nemijlocit la o mai bună conducere și organizare a muncii în toate sectoarele gospodăriei.— Tot așa o să lucrez și eu cu brigada mea de cîmp, intră în vorbă Niculae Balica, brigadier de cîmp la gospodăria colectivă din Rupea. Și eu pot spune că în cele 5 luni de școlarizare, am învățat multe lucruri noi, interesante, în conducerea lucrărilor într-o brigadă de cîmp. Și nu numai atit, ci și despre aplicarea regulilor agrotehnice la toate culturile. De altfel, pentru mine cursurile au fost bine venite. Aceasta deoarece eu am fost ales brigadier de cîmp doar cu cîteva zile înainte de a veni la școală. Acum, cînd timpul de școlarizare e pe sfîr

La arie, în pauza de prînz

COPILUL : — Unde o fi tăticul meu, mi s-a spus că citește o carte ! Desen de C. CRĂCIUN
În luptă pentru transformarea

săraturilorCu cît înaintezi de la Nădab, în Stînga și în dreapta liniei ferate care duce spre Socodor, pînă dincolo de Cît poți cuprinde cu ochiul, cîmpia este o uriașă pecingine, uscată, arsă, albicioasă, vlăguită parcă de o boală necunoscută, ascunsă sub scoarța uscată a gliei. Lingă o fin- tînă, pierdută în imensitatea pustei de sare, o ciurdă de porci nămoliți pînă la ochi, se răsfață într-o băltoacă săracă. Ochiul unui cunoscător înțelege imediat tragedia acestor pămînturi sustrase aproape total circuitului agricol. Sînt soluri sărăturate, slătinoase, care conțin o foarte mare cantitate de substanțe Vătămătoare pentru plante (cloruri, Sulfați, carbonați). Uneori sărătu- rile, cînd ocupă suprafețe întinse în preajma satelor, sînt folosite doar ca pășune, dar producția lor de masă verde este foarte redusă. Sub raportul valorii agricole, sărăturile reprezintă soluri neproductive. De aceea, nu-i un fapt întîmplător că în anii regimului burghezo-moșie- resc, sărăturile și alte categorii de soluri asemănătoare, nu constituiau decît obiecte de statistică, căci atît știința, cît și producția nu considerau necesar să fertilizeze aceste soluri, operație îndelungată care, în plus, cerea și investiții foarte mari.Abia o dată cu așezarea agriculturii pe baze socialiste, în anii noștri, a început o intensă activitate de cercetare a sărături lor, care a avut ca urmare cunoașterea ariei de răspîndire, a însușirilor fizico-chi- mice și puterii de producție a acestora.Cercetările în legătură cu cunoașterea și punerea în valoare a săraturilor din țara noastră au început în special în cadrul stațiunii experimentale pentru ameliorarea săraturilor înființată la Socodor, în regiunea Crișana. 

șite, îmi dau cît se poate de bine seama cit de multe lucruri am învățat—în munca de brigadier zootehnic sînt și eu nou. Doar de cîteva luni, spune șl tov. Iordan Poparad, brigadier zootehnic la gospodăria colectivă din comuna Vaida Reoe. Pînă a veni la aceste cursuri îmi erau necunoscute multe lucruri despre creșterea și îngrijirea animalelor și a organizării muncii într-o brigadă zootehnică. Puține lucruri știam despre însămînțările artificiale, despre selecție și bonitare, despre rasele autohtone și ameliorate. De neprețuit sînt pentru mine, ca brigadier, învățămintele ce le-am dobînditmai ales despre hrănirea și ingrășarea vacilor după tătare, cît și despre întocmirea rațiilor pentru vaci după producția de lapte pe care o dă fiecare.— Noi contabilii, a intrat în vorbă și tov. Ilie Vulcu, contabil la gospodăria colectivă din comuna Porum- bacu de Jos, sîntem abia la jumătatea drumului cu cursurile. Dar, și noi, putem arăta că în această vreme am învățat temeinic despre lucrările de contabilitate dintr-o gospodărie colectivă. Materiile care ni se predau aici: evidența contabilă, organizare și planificare, legislație, statistică etc. sînt deosebit de importante. In timpul cit eram în gospodărie, multă bătaie de cap aveam cu conturile active, pasive și cele bi - funcționale. Acum însă le-am dat de rost, așa după cum am lămurit-o și cu evidența analitică pe grupe de fonduri, precum și cu analiza modului de funcționare pe grupe de fonduri. Mult mă vor ajuta și lecțiile predate despre evidența muncii în brigăzile de cîmp și zootehnice, în ateliere etc., precum și cele despre întocmirea, evidența și circulația documentelor în gospodăria colectivă.
★Fiecare dintre colectiviștii eu care am stat de vorbă ar mai fi avut încă multe lucruri de spus și despre condițiile bune de învățămint, de cazare și de hrană, care le sînt create de conducerea Centrului școlar agricol Sibiu. De asemenea, despre munca practică în laboratoare, pe cîmpuri- le experimentale. Cuvinte de laudă aveau și despre grija deosebită pe care o manifestă fiecare profesor pentru ca toți cursanții să-și însușească cît mai bine materiile predate, ca atunci cînd se vor întoarce în unitățile lor să contribuie cu toată priceperea și puterile la întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor colective. GH. BACIU

Așezată în mijlocul unei zone care cuprinde peste 175.000 de hectare terenuri sărăturoase, stațiunea urmărește găsirea unor metode practice și în același timp economice de transformare a săraturilor în soluri agricole fertile. Metodele de cercetare sînt axate pe 3 mari probleme : agrofitotehnice, chimice și hidroameliorative.— Din acestea, primele două au constituit obiectul unui studiu mai amănunțit, îmi explică tovarășul ing. Ion Vlas, directorul stațiunii. In cercetările făcute am căutat să găsim cele mai rezistente plante cultivate pe sărături, ca și cele mai adecvate lucrări ale solului. Prin metodele chimice am urmărit să găsim cel mai bun amendament pentru combaterea sărurilor din sol, și ameliorarea acestor soluri.Dintre plantele de cultură care au fost încercate experimental, mai rezistente și cu producții constante s-au dovedit: grîul de toamnă, secara și oarecum orzul. Dintre plantele de primăvară s-au remarcat sorgul de boabe, iarba de Sudan și sulfina albă, plante care au de altfel și perspectiva de a se cultiva pe suprafețe mai mari.Cercetările efectuate în alte țări ca și cele de la noi, confirmă faptul că ameliorarea săraturilor și transformarea lor în terenuri agricole fertile reprezintă în general un proces complex și de durată mai lungă. De aceea și cei trei tineri cercetători cu care stau de vorbă, inginerii Ion Vlas, Iuliu și Maria Coli- baș, îmi comunică observațiile și constatările făcute, cu modestie și o prudență justificată atîta timp cît cercetările mai au de răspuns multor întrebări dificile.— Am folosit mai multe amendamente pentru ameliorarea sără- turilor. Cel mai eficace s-a dove-

Oameni ai zilelor noastreComuna Sarichioi...Amintit in scrisorile lui Sadouea- nu ca un sat uitat și părăsit, el și-a 
schimbat aspectul in vremea noastră, 
vremea marilor prefaceri. Dar nu 
numai satul și-a schimbat înfățișarea. S-au schimbat și oamenii.

In vremuri noi, oameni noi...
Printre fruntașii cu care se minerește comuna Sarichioi se numără Și Platon Ivan. Este unul din brigadierii gospodăriei colective dato

rită căruia brigada a H-a a obținut în cursul ultimilor ani multe rezul
tate frumoase în muncă.Fiul unor țărani săraci din Sari
chioi, Platon Ivan încă din fragedă 
copilărie a fost nevoit să plece din sat pentru a-și putea agonisi buca
ta amară de piine, muncind pe la moșierii și chiaburii din județ.

Hrana proastă, munca istovitoare, 
plata insuficientă si nedreaptă, au fost singura răsplată căpătată de la 
foștii moșieri Popia sau Bocioagă, 
cărora le-a muncit ani de-a rîndul.

— Era un logofăt, unul Horia — 
povestește Platon Ivan — care um
bla călare și cu biciul te lovea fără 
milă. Cu biciul mina oamenii, ca pe vite, vlăguindu-i în folosul stă- 
pinilor lui. Hrana care o primeam, 
făcută eu zgîrcenie și aceea, se re
ducea la fasole veche cu mămăligi

După pet-u s-l tr-ei petcecuti pe -roșia boierească. s-a reîntors acasă și apoi s-a angajat la cariera de 
piatră din Zebil.

După ce a intrat în rîndurile U.T.M.-ului el a dus o vie și sus

Un nou dispensar medicalIn prezent, în comuna Șiclău din raionul Criș, se lucrează de zor la terminarea unui dispensar medical modern. Această construcție, ajunsă la acoperiș, este prevăzută cu două săli de așteptare, două camere pentru consultații, două staționare, o farmacie, bucătărie dietetică, magazie, locuință pentru medic.Pină in prezent, colectiviștii din Șiclău, avînd în frunte comuniștii și utemiștii, precum și deputății sfa

dit fosfogipsul administrat într-o cantitate de 20 tone la hectar, continuă explicațiile inginerul Ion Vlas. Fosfogipsul, un deșeu al fabricilor de îngrășăminte fosfatice, are avantajul că se găsește anual în cantități de mii de vagoane și este extrem de ieftin = 61 lei un vagon.Nu se poate încă aprecia durata precisă pentru care îmbunătățește proprietățile solului. Din cele citite în literatura de specialitate maghiară, fosfogipsul ar avea o eficacitate de 10—15 ani.Am mai încercat, bineînțeles, și alte amendamente ca : spuma de var și praful de lignit, dar rezultatele sînt încă neconcludente. 
«Ml

ținută muncă cu tinerii, pentru lă
murirea problemelor ce se puneau 
pe atunci.

Linia justă, revoluționară, a par
tidului clasei muncitoare trebuia 
tălmăcită celor ce fuseseră ținuți în 
întuneric de exploatatorii de la ora
șe și sate, și ani de-a rîndul Platon

Din carnetul 
corespondentului

Ivan a fost un neobosit agitator. 
Pentru hărnicia și priceperea lui, pentru munca rodnică pe care a de
pus-o, in anul 1955 el a fost primit 
în rîndurile Partidului Muncitoresc 
Romîn. In această calitate a dus la 
bun sfîrșit sarcinile impuse de înal
ta calitate de membru de partid.

A muncit cu multă pasiune și la 
colectivizarea agriculturii, ducînd 
peste tot cuvîntul si învățătura par
tidului. In constituirea gospodăriei 
colective din Năvodari meritele sale 
mu evidențiat în mod deosebit. Da
torită muncii sale neobosite, tovarășul Platon Iran a fost decora* eu Ortfraul Muncii clase « III-o.

Din anul 1958. Pieton Iran conduce brigada a Il-a în gospodăria 
colectivă din Sarichioi. Producția a- 
gricolă a crescut din an în an, iar 
Ivan Platon întrebat asupra meto
delor sale de muncă, ne spune: 
tului popular, au efectuat peste 1.000 ore muncă patriotică, valoarea economiilor ridieîndu-se la circa 3.000 lei. Fruntași la aceste lucrări sînt comuniștii loan Ardeu, Gheor- ghe Rusverde, loan Ciurdaru, utemiștii loan Tucudeanu, Petre Tu- cudeanu și alții.Noul dispensar medical din Șiclău va fi dat în folosință în preajma zilei de 23 August. ION COȚOI corespondent

— Ce au arătat cercetările efectuate pînă acum de stațiune în ceea ce privește recuperarea terenurilor sărăturoase ?— în acești ani, intervine inginerul Colibaș, ne-am făcut o imagine asupra a ceea ce se poate obține pe sărături. Pe un teren netratat, în cel mai bun caz o recoltă de 300—400 kg grîu sau secară, 400— 600 kg masă verde pe pășune. Pe un teren ameliorat însă, producțiile cresc de 2—3 ori și chiar mai mult. De exemplu în cultură pe suprafețe de 10—15 ha am obținut în diferiți ani, în funcție și de condițiile climatice, 1.200 kg, 1.450 kg și 1.900 kg grîu la ha. In experiențe s-a obținut și pînă ia 3.000 kg grîu la hectar, din soiuri de înaltă productivitate. Secara a dat în medie producții de 1.100—1.200 kg ha, iarba de Sudan 7.000—8.000 kg ha, pe unele parcele și 10.000 kg ha, iar sorgul boabe a dat în cea mai bună variantă 3.275 kg boabe la ha.Studiem și comportarea unor

•

In fiecare zi, numeroși tineri și vîrstnici vin la bi. blioteca căminului cultural din comu. na Puchenii Moșneni, regiunea Ploiești, pentru a lua cărți de literatură și agrotehnice
•

— Am folosit întotdeauna sămîn- 
ța selecționată și tratată, aplicînd pe 
scară largă îngrășămintele naturale 
și chimice. Pentru a avea o densi
tate corespunzătoare la grîu am se
mănat 200 kg boabe în loc de 180 
kg la ha. Cît privește lucrările de 
întreținere, acestea au fost executa
te la timp și în bune condiții. Așa 
am reușit ca în anul trecut să ob
ținem un spor însemnat de grîu și 
porumb, iar acum, producția de 
grîu obținută de pe suprafețele re
coltate depășește cu 800 kg pe cea 
planificată.

Firește că aceste succese se da- 
toresc și faptului că pămîntul nos
tru este lucrat cu mijloace mecani
zate. Dotarea tehnică a brigăzii de 
tractoare s-a îmbunătățit cu fiecare 
an. Am primit combină nouă, trac
toare noi, 2 mașini de semănat noi 
etc.

...Fiul brigadierului din Sarichioi, 
Nichita, de numai 8 ani, nu va mai 
parcurge calvarul spinos al tinereții 
tatălui său. Astăzi, copiii colectiviș
tilor din țara noastră au altă viață 
și alt viitor.

Dorința brigadierului este ca fiul 
său să urmeze o școală profesiona- i li. Cît privește preocupările sale ob- ' xtRÎ rrci wunKrodC. 
Problemele legate de obținerea unor producții tot mai mari, sarcini so- 
cial-culturale, înfrumusețarea satu
lui, iată frămîntările de zi cu zi ale 
comunistului Platon Ivan, colectivist 
fruntaș din Sarichioi.

Cu asemenea oameni, ne mîndrim. 
Aceștia sînt oamenii zilelor noas
tre, crescuți și educați de partid.CONSTANTIN DOLNICEANU
Creșterea iepurilor de casă - 
însemnată sursă de venituriPrintre animalele mici de curte care se înmulțesc foarte repede și se cresc ușor sînt și Iepurii de casă. In ultimii ani multe gospodării agricole colective, țărani colectiviști și 

legume, adaugă tovarășul Vlas- în experiență roșiile ne-au dat o producție de 1 vagon la hectar.— Ceea ce nu-i de fel puțin, remarc eu.— Bineînțeles, aprobă inginerul Vlas. în schimb pomii nu au dat rezultate.în ceea ce privește perspectivele muncii noastre, vom aborda și alte probleme ca irigarea prin aspersiu- ne, vom aprofunda metodele ameliorative și am trecut chiar la înființarea unor puncte de sprijin în cadrul a 8 gospodării colective din raionul Criș și în alte cîteva din raionul Salonta. Ne apropiem, cum s-ar spune, și mai mult de unitățile care au nevoie de sprijinul nostru.O vizită la stațiunea experimentală din Socodor rămîne neconcludentă dacă nu vizitezi și cîmpul, culturile, experiențele. Iată, roșiile dovedesc că s-au acomodat destul de bine cu solul acesta neprimitor (la fiecare cuib s-a administrat cîte 400 g de bălegar și circa 250 g fos- fogips). Am intrat și în mijlocul unui lan de secară, galben-auriu, care a înfrînt curajos vitregia sării. Si cu toate că seceta prelungită a împiedicat-o să arate mai bine, spicele acestea pline, unduind în bătaia vîntului, sînt dovezi temeinice că există căi pentru a sili sărăturile să lase omului belșugul acestor pămînturi cotropite de ele.Cei trei cercetători sînt tineri precum sînt și încercările la care s-au angajat curajos. Au priviri prietenoase, modestie în vorbe și iscusință în fapte, au întipărită pe fața asprită de vînturile pustii și arșița soarelui, încrederea așteptării și a îndelungilor căutări.A fost un an de muncă rodnică, îngreunată de secetă. Nu-i nimic. Au avut de învățat și în aceste împrejurări. Și nu este de loc departe acei moment cînd prin contribuția lor, și a altor cercetători, vor înflori pe harta țării și cele aproape 300.000 de hectare neproductive în prezent. Căci știința, socialismul, omul, nu cunosc opreliști în calea lor.
LUCIAN CURSARU

In primul semestru

Succese în ferma de păsări

La gospodăria agricolă 
de stat Puchenii Mari

îngrijitoarele de păsări de la ferma avicolă a gospodăriei de stat Puchenii Mari, regiunea Ploiești, au obținut în 1961 o producție medie de ouă pe cap de găină furajată de 155,7 bucăți, adică cu 25,7 ouă mai mult decît prevedea planul. Reali- zînd și depășind și producția de carne planificată și reducînd prețul de cost al produselor, sectorul avicol a adus gospodăriei un beneficiu de 230.000 lei.Rezultate bune au dobîndit îngrijitoarele de păsări din această gospodărie și în primul semestru al anului în curs. Astfel, cu toate condițiile mai grele din această iarnă, producția medie pe cap de găină a fost pe primele 6 luni de 78,6 ouă, față de 140 ouă pe cap de găină cît prevede planul pe acest an și față de 160 ouă cît s-rau angajat îngrijitoarele în întrecerea socialistă.Experiența anilor trecuțl le-a arătat celor ce muncesc aici că aprovizionarea cu furaje concentrate și cu masă verde în timpul verii de către fiecare îngrijitor în parte le răpește mult timp. De aceea, într-o consfătuire de producție s-a făcut propunerea ca doi îngrijitori să se ocupe numai de această treabă, iar păsările pe care trebuie să le îngrijească aceștia să fie repartizate celorlalți îngrijitori. Propunerea a fost găsită bună și a fost pusă în a- plicare. Ca urmare, aprovizionarea cu furaje se face acum la timp și bine. Fiind la timp aprovizionate cu furaje, îngrijitoarele pot respecta cu strictețe orele de hrănire și adăpare a păsărilor, pot menține o curățenie exemplară în adăposturi. Furajarea păsărilor se face cu un a- mestec de uruieli, care se pregătește iarna cu apă caldă. Rația zilnică este administrată iarna în trei tainuri, iar vara în patru tainuri. Al patrulea tain este compus din mohor și spărtură de orez. Pentru stimularea apetitului la păsări, rația diferă de la o lună la alta, sau chiar de la 15 la 15 zile, în funcție de sortimentele de furaje existente în gospodărie. Rațiile se compun din uruială de porumb, orz și ovăz, din șroturi de floarea-soărelui și tărîțe de grîu. Cantitatea administrată este de 180—190 grame. La a- ceastă rație se mai adaugă cîte 15 grame cretă furajeră, iar cînd există carne de cal se dă cîte 35—40 gr carne fiartă în amestec cu concentratele. De asemenea, se mai dă păsărilor, vara, cîte 50 gr lucernă verde tocată, iar iarna 50 gr făină de lucernă. Tot iarna se mai administrează cîte 10 gr morcovi tocați în amestec cu concentrate.La formarea rației de concentrate se ține seama de raportul dintre albumina digestibilă și unitățile nutritive. astfel ca proporția să fie de 0.141—0.142 de gr A.D. pentru 0.145 UJî. în timpul iernii și de 0,150—0.155 gr A.D. pentru 0,170— 0,180 U.N. în rația de vară.In decursul timpului îngrijitoarele au observat că hrănind păsările o perioadă mai îndelungată cu același furaj și la aceeași oră, acestea nu consumă cu plăcere anumite concentrate. De aceea, la indicația inginerului zootehnician Ion Anghel și a maistrului zootehnician Gh. Pândele, îngrijitoarele schimbă orele de administrare a acelor concentra

chiar unii salariați de Ia orașe și din sate au trecut la creșterea Iepurilor de casă în număr din ce în ce mai mare.Iepurii de casă se cresc cu cheltuieli reduse. Pe lîngă cantitățile de concentrate necesare care sînt des. tul de mici, se pot valorifica foarte rentabil zarzavaturile necomercializabile din gospodării (morcovi, foi de varză etc), lucernă, trifoi, iarbă, frunzele diferitelor plante și arbori, fructe, resturi menajere, gozuri de cereale etc.Pentru creșterea lor, nu este nevoie de investiții costisitoare. Adăposturile pot fi făcute cu cheltuieli extrem de reduse, valorificîndu-se posibilitățile ce se găsesc în fiecare gospodărie colectivă sau în gospodăriile membrilor acestora.Dacă pînă acum creșterea acestui animal nu s-a dezvoltat la nivelul posibilităților din gospodăriile agri- cole colective și din gospodăriile personale ale colectiviștilor, aceasta s-a datorat și faptului că posibilitățile de valorificare erau mai restrîn- se, deoarece cererea de carne de iepure era mai redusă și nu exista siguranța valorificării iepurilor de către organizațiile comerțului socialist.în ultimii ani cooperativele de consum au achiziționat toate cantitățile de iepuri de casă ce s.au oferit, pe care le-au valorificat sub formă prelucrată.Cooperativele de consum sînt organizate să achiziționeze iepuri de casă în orice anotimp, îndeosebi în trim. III și IV, ceea ce vine mult în sprijinul crescătorilor, deoarece din primăvară și pină toamna tîrziu iepurii se pot crește cel mai avantajos, fără a fi nevoie de prea multe furaje.Apreciind avantajele pe care le oferă creșterea iepurilor datorită prețurilor bune de vînzare și mai ales posibilitățile de a pune în valoare o serie de resurse care altfel se irosesc, multe gospodării agricole colective au reușit să realizeze venituri însemnate de pe urma creșterii iepurilor de casă.Așa, de exemplu, gospodăriile co. lective din Enisala și Nuntași, raionul Babadag, Ada Marinescu și Du- navățu din raionul Tulcea și încă multe altele din regiunea Dobrogea, gospodăriile colective din Făcăeni, Șocariciu și altele din raionul Fetești, regiunea București, gospodăriile colective din Găiseanca și Mircea Vodă, raionul Făurei, regiunea Galați, cele din Nădlac și Tnrmac din regiunea Banat și alte multe 

te, dînd sortimentul respectiv cu un tain mai devreme. Dacă se observă, de pildă, că găinile nu consumă bine furajele ce li se administrează deo- bicei la ora 14, acestea sînt date la ora 10, în locul orzului prăjit. In felul acesta găinile consumă în totalitate și cu mai multă poftă cantitatea de furaje administrate, iar productivitatea crește.De asemenea, aici s-a constatat că uruielile nu sînt întotdeauna și în totalitate consumate de găini. A- ceasta deoarece furajele concentrate conțin multă celuloză care se gă-> sește în coajă. Se știe că prin mă- > cinat o bună parte din miez rămîne lipit de coajă ; cum păsările caută numai miezul, înseamnă că un procent destul de însemnat de concentrate se pierd. Pentru a evita a- ceastă pierdere s-a trecut la cernerea concentratelor la moară cu ajutorul unor site acționate mecanic. Cojile și bucățile mai mari de concentrate rezultate din cernerea uru- ielilor se dau în hrana vacilor de lapte, care le valorifică foarte bine. De la începutul lunii iunie a.c. înaceastă gospodărie s-a introdus furajarea păsărilor cu furaje combinate pregătite la Crevedia. Aceasta a dus la sporirea considerabilă a producției zilnice de ouă. In ultima | lună producția zilnică a fost de* 3.200—3.300 ouă la un efectiv de5.600 păsări.Paralel cu furajarea rațională a păsărilor, o mare atenție se acordă aici asigurării lor cu apă curată și proaspătă. In jghebulețe se schimbă apa de 5—6 ori pe zi iarna și de 10—12 ori pe zi vara. în timpul iernii se dă apă caldă, încălzită la bucătăria d'e preparare a hranei.Din practica anilor anteriori îngrijitorii de păsări din această gospodărie au constatat că în perioada iernii păsările suferă dacă stau pe un loc rece, iar producția de ouă scade. Pentru a preîntâmpina acest neajuns, s-a luat măsura ca așternutul din hale să nu fie scos afară toată perioada de iarnă. Pentru a se menține curățenia, la fiecare 2—3 zile peste așternutul vechi se presară praf de var pentru dezinfecție, peste care se pune un nou strat de paie curate. Un asemenea așternut se pregătește și în jurul halelor, astfel îneît păsările cînd ies afară nu stau pe pămîntul înghețat sau pe zăpadă. Incepînd din luna martie a- cest așternut este scos afară, locul se dezinfectează bine, iar sub patul de dormit al păsărilor se presară nisip cu scopul de a ușura executarea curățeniei, care se face zilnic.Hrănite și îngrijite în acest fel păsările au dat o producție de ouă din an în an tot mai măre.Cele mai bune rezultate le-au obținut în privința sporirii producției de ouă pe cap de pasăre îngrijitoarele Ana Preda care a realizat pe primul semestru al acestui an cîte 86,3 ouă pe cap de găină, dînd peste plan 6100 ouă ; Sofia Popa, cu o medie de 86,2 ouă pe găină și cu 6 000 bucăți depășire, urmate d'e A- nița Dumitru cu 83,4 ouă, Elisabeta Bănie cu 82,5 ouă și Niculina Zidaru cu 82,2 ouă pe cap de găină.
V. CAZACU

gospodării colective au reușit să crească și să livreze cooperativelor cantități importante de iepuri obți- nînd astfel venituri însemnate. Alături de gospodăriile agricole colec. tive, crescătorii din raioanele Dej, Tîrgu-Secuiesc, Rădăuți și în ultimul V timp și crescătorii din regiunea Argeș au încasat sume apreciabile pentru iepurii crescuți și livrați apoi cooperativelor.Numai în cursul a două trimestre din anul 1961, gospodăriile colective din regiunea Dobrogea au livrat cooperativelor peste 6.000 de iepuri de casă corespunzători pentru valorificare. Crescătorii din regiunea Cluj au livrat, de asemenea, cooperativelor aproape 4 500 iepuri.Desigur că aceste venituri suplimentare sînt bine venite atît în gospodăriile colective, cît și în gospodăriile personale, deoarece se obțin cu muncă puțină, investiții foarte reduse și cu resurse de hrană la in- demîna oricui. Cooperativele de consum au popularizat larg crește, rea iepurilor de casă recomandînd j. această îndeletnicire pentru toate gospodăriile colective. Prin creșterea iepurilor de casă, gospodăriile colective pot să contribuie și pe a- ceastă cale la aprovizionarea fondului central cu importante cantități de carne.In unele regiuni, cum ar fi, de exemplu, regiunea Crișana, cooperativele s-au preocupat și de aprovizionarea cu iepuri pentru reproducție, atît pentru gospodăriile colecti. ve cît și pentru cele individuale.Pentru ca toți crescătorii de iepuri de casă să fie siguri că pot valorifica producția obținută, cooperativele încheie angajamente ferme pentru preluarea și plata întregii cantități de iepuri pentru care gospodăriile se angajează în acest sens, îndemnul nostru este ca gospodăriile colective și ceilalți crescători de la sate, care vor să crească iepuri de casă, să încheie angajamente cu cooperativele și să dezvolte cît mai mult creșterea acestor animale aducătoare de venituri.Cooperativele de consum și uniu. nile raionale au sarcina de a informa conducerile gospodăriilor a- gricole colective și pe ceilalți crescători asupra condițiilor de calitate și asupra prețului de achiziții și de a sprijini această activitate, care reprezintă o formă avantajoasă de valorificare a unor resurse de multe ori neglijate.
D. FAINIȘ director în Centrocoop
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Planul de producție 
în acțiune

Raid-anchetă în gospodăriile colective din raionul Costești

k

Costești este unul dintre cele mai întinse raioane din regiunea Argeș. Completa colectivizare a agriculturii sale, săvîrșită în primăvara a- cestui an, a deschis colectiviștilor din cuprinsul raionului, largi perspective spre o folosire cît mai completă și mai rațională a pămîntului, spre > o dezvoltare multilaterală a prodUc- . ției agricole. Ținînd seama de con- < dițiile pedoclimatice și economice de care dispun, gospodăriile colective de aici, multe din ele în primul an de activitate, îndrumate și sprijinite în permanență de organele raionale de partid și de stat, și-au întocmit planuri de producție bine chibzuite, prin care și-au propus să valorifice cît mai cu folos aceste condiții. Bineînțeles, accentul principal a fost pus pe sporirea producției de cereale și plante tehnice care constituie baza dezvoltării întregii producții agricole. în același timp, în scopul con- solidării continue a gospodăriilor lor colective, colectiviștii și-au propus să creeze și să dezvolte puternice ferme de animale, să ridice un însemnat număr de construcții destinate producției și nevoilor gospodărești, să înființeze noi plantații de vii și pomi pe terenurile neproductive etc. Documentele celui de-al III-lea Congres ăl partidului, precum și lucrările Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști și cele ale sesiunii extraordinare a Marii Adunări Naționale, au constituit pentru ei prețioase ghiduri în stabilirea sarcinilor de plan.Ne aflăm în cea de-a doua jumătate a anului. De la întocmirea, discutarea și aprobarea planurilor de producție s-a scurs o bună perioadă de vreme. Plini de însuflețire, harnicii colectiviști din raionul Costești au tradus deja în viață multe din obiectivele propuse a le înfăptui în acest an. In raidul de față, ne propunem să oglindim cîteva aspecte din munca colectiviștilor din acest raion pentru îndeplinirea la vreme a ceea ce ei și-au propus în planurile de producție.
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Creșterea animalelor —- 
un sector în plină dezvoltareConvinși că sectorul creșterii animalelor aduce venituri mari și permanente, membrii celor 68 de gospodării colective din raionul Costești au prevăzut în planurile de producție din acest an să dezvolte simțitor acest sector, atît prin cumpărarea animalelor de producție cît și prin reținere din prăsila proprie a gospodăriilor. Pentru realizarea a- cestui obiectiv, statul a ajutat gospodăriile prin acordarea de credite pe termen lnng. Astfel, în anul a- cesta, gospodăriilor colective din raion le-au fost acordate credite pentru procurări de animale în valoare de 5.476.000 lei. Cea mai mare parte a creditelor precum și a fondurilor proprii ale gospodăriilor au fost destinate cumpărărilor de taurine. în total, gospodăriile și-au planificat să cumpere în 1962 — 850 vaci și 2.300 vițele precum ți 750 scroafe ți peste 11.000 de ovine. îndreptîndu-și încă de la începutul anului atenția către procurarea la timp a animalelor, multe din gospodăriile colective au reușit să realizeze și chiar să depășească planul. Gospodăria colectivă „Răscoala din 1907" din Pădureți, bunăoară, și-a propus ca anul acesta să cumpere 12 vaci, 30 de vițele 5 scroafe și 200 de ovine. In cadrul gospodăriei a fost alcătuită o comisie pentru procurări de animale, formată din cei mai pricepuți colectiviști, care împreună cu organele I.S.A.A.R. au achiziționat vite din tîrguri. Pînă la 15 iulie, gospodăria cumpărase 22 de vaci, 35 de vițele, 5 scroafe, iar zilele acestea va primi și cele 200 ovine. Rezultate bune în îndeplinirea planului la cumpărări de animale au obținut și gospodăriile colective „Viață Nouă" și „Drum Nou” din comuna Izvoru. Și aici, datorită grijii consiliului de conducere și activității fructuoase a comisiei pentru procurări de animale, sarcinile de plan au fost îndeplinite iar la unele specii de animale depășite. Față de 8 vaci, 30 de vițele și 50 de oi cîte își prevăzuse să cumpere gospodăria „Viață Nouă”, de pildă, pînă zilele trecute ea își procurase 20 de vaci, 31 de vițele, 50 de oi urmînd a mai primi prin I.S.A.A.R. 150 de batali. Pe întregul raion, pînă la 15 iulie gospodăriile colective cumpăraseră 1.084 de vaci, peste 2.000 de vițele, circa 400 de scroafe etc.Deși în marea lor majoritate gospodăriile colective din raion se preocupă intens de procurarea animalelor de producție, trebuie arătat însă că mai sînt unele unități în care această problemă a fost lăsată pe planul al doilea. Astfel stau lucrurile în gospodării colective ca cele din Mîrghia, Săpata de Sus și altele. Gospodăria „30 Decembrie” din Mîrghia, de exemplu, și-a prevăzut în plan să cumpere anul a- cesta 10 vaci, 30 de vițele și 100 de oi. Deși a primit creditele necesare, pînă acum doar 6 vaci gospodăria a cumpărat și 10 vițele.

creșterealaPlanul
păsărilor va fi depășitțară a țăranilorConsfătuirea pe 

colectiviști și sesiunea extraordinară 
a Marii Adunări Naționale a reco
mandat, printre altele, gospodăriilor 
colective să creeze și să dezvolte 
puternice ferme avicole.

lnsușindu-și această recomanda
re, multe din gospodăriile colective 
din raion și-au propus să crească 
anul acesta un însemnat număr de 
păsări.

Gospodăria „Drumul lui Lenin", 
din comuna Rîca, bunăoară, și-a 
prevăzut să crească anul acesta 2.500 de păsări, „7. Noiembrie" din

deși 
de 
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Strîmbeni — 6.000 de păsări etc. 
In total, planurile de producție ale 
gospodăriilor colective prevăd pen
tru anul acesta creșterea a 89.000 
de păsări. In realizarea acestei sar
cini s-au ivit însă unele neajun
suri. Gospodăriilor nu li se puteau 
asigura pe plan local puii necesari 
pentru a fi crescuți. Ce era 
făcut ?

Organele raionale de partid 
de stat, împreună cu consiliile 
conducere ale gospodăriilor și 
drele de specialiști de aci, au găsit 
la vreme rezolvarea acestei pro
bleme. Intr-o vizită făcută la gos
podăria colectivă din Tătărăști, ra
ionul Videle, tovarășul Constantin 
Lascăr, secretar al comitetului ra
ional de partid, a văzut cum colec
tiviștii de acolo își amenajaseră cu 
posibilități locale un incubator tip- 
cameră. După modelul acestui in
cubator, gospodăriile colective din 
Recea, Rîca, Deaguri, Teiu, Cos
tești și Mozăceni Vale și-au ame
najat și ele astfel de incubatoare 
cu o capacitate totală de aproape 
40.000 de ouă într-o serie. Pînă în 
prezent de la incubatoare au fost 
scoși și repartizați gospodăriilor 
peste 25.000 de pui, iar alte 18.000 
de ouă sînt tn curs de incubație. 
In felul acesta, gospodăriile co
lective din raion vor putea ca pînă 
la sfîrșitul anului să realizeze 
chiar să depășească sarcinile 
plan în privința 
lor.

8» de creșterii păsări-

Construcții 
trainice și

multe, 
ieftinea efectivelorSporirea numerică de animale a ridicat desigur și problema asigurării unor adăposturi corespunzătoare pentru acestea. Gospodari chibzuiți, colectiviștii din raionul Costești și-au prevăzut în planurile de producție ridicarea construcțiilor necesare producției și nevoilor gospodărești. Planificîndu- și-Ie, ei au trecut de indată ce vremea a permis la executarea lor. Cine trece în aceste zile prin gospodăriile din raion, se poate convinge pe deplin că problema construcțiilor stă permanent în atenția colectiviștilor. Deși în plină campanie de recoltare și treieriș, în toate gospodăriile se lucrează intens la ridicarea obiectivelor prevăzute în planurile de producție. La gospodăria colectivă „7 Noiembrie" din Strîmbeni. de exemplu, am văzut un adevărat șantier de construcții.— Experiența din anii trecuți, ne-a spus tov. Ion Vochin, președintele gospodăriei colective, ne-a dovedit că e bine să începem construcțiile de cu primăvară. Asigurîn- du-ne la vreme materialele necesare, în bună parte din resurse locale, noi am început activitatea de construcții încă din luna aprilie. Avind meșteri pricepuți și harnici ca Flo- rea Sandu, Alecu Lambă și alții, am reușit ca pînă in prezent să ridicăm o bună parte din construcțiile Prevăzute. Folosind materiale din resurse locale și constructori din gospodărie. am redus costul construcțiilor cu circa 40 la sută față de devize. După cum vedeți construcțiile sînț destul de durabile.Aceeași activitate rodnică desfășoară și constructorii de la gospodăriile colective din Rica, Ungheni. Teiu și altele. La gospodăria -30 Decembrie" din Ungheni, de pildă, din cele 6 obiective prevăzute în planul de construcții, 4 au fost deja terminate, iar celelalte sînt in lucru. Demn de subliniat este faptul că gospodăriile s-au orientat bine, dind prioritate construcțiilor zootehnice, de strictă necesitate. Așa după cum arată ultima situație întocmită de consiliul agricol raional, pînă la 15 iulie, din cele 123 de grajduri planificate a se construi anul acesta în gospodăriile colective, 121 au foot începute din care 70 au fost terminate sau sînt la invelitoare. De asemenea, au fost terminate 44 de pu- îernițe din cele 52 planificate, restul fiind în construcție, 15 saivane din cele 26 începute, 25 de maternități de scroafe din 63 începute. Fără îndoială că n-au fost neglijate nici celelalte construcții destinate producției și nevoilor gospodărești Do p. voictxescv 

A CUMPANASU

In ultimii ani, gospodăria colectivă din satul Negru-Vodă, raionul Lehliu, a dezvoltat mult apicultura. Priviți-} in fotografie pe apicultorii gospodăriei Gheorghe Marin și Ion Nicolae făcind controlul stupilor.

vadă, din cele 128 de diverse obiective planificate, în afara celor zootehnice, au fost începute 106 care 75 sînt terminate. din
de viiPlantări

și pomi fructiferi
raioanele regiuniiCa mai toateArgeș, raionul Costești dispune și el de însemnate suprafețe de terenuri de coastă, supuse eroziunii, neproductive sau slab productive. Completa colectivizare a agriculturii raionului oferă gospodăriilor colective posibilitatea de a pune în valoare aceste terenuri. îndrumate de organele de partid și de stat unele unități și-au prevăzut anul acesta să valorifice o parte din aceste suprafețe prin plantări de vii și pomi fructiferi.începuturile sînt deocamdată modeste, urmând ca în anii viitori a- ceastă acțiune să ia proporții mai mari.Gospodăria colectivă „Unirea” din Ungheni, de exemplu, și-a propus să planteze anul acesta 10 ha cu pomi și 7 ha cu vie. în primăvară ea a plantat cele 10 ha. cu pomi și a amenajat 7,25 ha pentru plantarea viței de vie, din care 3 ha au fost plantate, iar restul se va executa în toamnă. De asemenea, gospodării colective ca cele din Siliș- teni, Mîrghia, Săpata de Jo6, Humele, Pădureți etc. au înființat și ele anul acesta plantații viti-pomicole pe însemnate suprafețe. în întregul raion s-au plantat pînă acum de către gospodăriile colective peste 700 ha cu vie și pomi, iar alte 100 ha. sînt amenajate pentru a se planta în toamnă. De subliniat că pe o bună parte din aceste suprafețe s-au executat terase, în scopul combaterii eroziunii solului.

Unde sînt devizele 
de lucrări ?

alEste știut că în bunul mers 
gospodăriilor colective, un rol important îl are ținerea cu strictețe a 
evidenței cheltuielii de zile-muncă în tot timpul anului In acest scop 
gospodăriile colective din raionul 
Costești și-au prevăzut la începutul anului in planurile de producție consumul de zile-muncă pe fiecare cul
tură și lucrare în parte, conform 
normelor de lucru stabilite și aprobate de adunările generale. La gos
podăria colectivă „Unirea", din Un
gheni, lucrurile insă nu stau tocmai așa. Dacă cercetezi planul de produc
ție vei vedea că rubricile care prevăd cheltuiala de zile-muncă pe fe
luri de lucrări nu sînt completate. De 
ce ? Pentru că gospodăria și-a întocmit devize de lucrări pentru fie
care cultură tn parte. Dar devizele 
unde sînt ? Lipsesc și ele. Gospodăria, așa după cum susține contabilul Peri-e Tănase. a dat devizele sus- 
amintite la sfatul popula- raional 
pentru c fi verificate. De afir-.ci sau scurs mai multe luni. Deși le-a cerut in nenumărate rinduri, devi
zele nu au ajuns nici pină azi în mîna conducerii gospodăriei. Ne întrebăm .- oare cum se poete urmări la acees-ă gorpod.irie cheltuiala de 
zile-muncă pe feluri de lucrări ? 
Neartnd devizele, iar planul fiind necompieta: la rubricile care prevăd 
consumul de zile-muncă pe fiecare încrure. gospodarul este desigur 
pusă în situația de a se trezi cu 

privește cheltuialadepășiri tn ce de zile-muncd.

Inginerul agronomCînd au aflat câ în gospodărie a venit o ingineră de la București, colectiviștii din comuna Leordeni, raionul Găiești, au privit aceasta ca pe un ajutor de mult așteptat. Din prima zi a poposirii șale în această gospodărie, inginera agronom Emilia Popescu a discutat cu colectiviștii să se creeze și să se dezvolte toate ramurile de producție potrivit condițiilor de climă și sol. A mers pe tarlalele gospodăriei și nu i-a iost greu să descopere, că pe valea mănoasă a rîului Argeș, există terenuri care se pretează de minune la cultura legumelor și zarzavaturilor. Propunerea inginerei de a se îniiința o grădină de zarzavat pe o suprafață de 6 ha, a fost însușită de organizația de partid și de consiliul de conducere al gospodăriei. Oamenii au pornit apoi la treabă cu nădejde. S-au adus răsaduri de teșii timpurii de la gospodăria de stat din Po- pești-Leordeni. Apa Argeșului iiind în apropiere, s-au amenajat conducte pentru irigare Culturile de roșii s-au dezvoltat în condiții dintre cele mai bune.— Ne-a învățat de bine inginera, spunea Tricâ Hadu, vicepreședintele colectivei; vom avea venituri mari. Lucrul s-a adeverit. Cele dinții roșii pe piața orașului C. Lung și în tîrgul din Topoloveni au fost aduse de camionul gospodăriei colective din Leordeni.— Douăzeci de roșii pe un fir, arăta cu vădită mîndrie brigadierul Constantin Ghelmeci. La anu' vom dubla suprafața.In scriptele contabilității gospodăriei crește din zi în ri cifra veniturilor dobîndite din vînxarea roșiilor: 20 000, 30 000, 40 000 let Dar izvornl veniturilor nu s-a terminat Vin la rînd : ardeii grași și varza de toamnă.Colectiviștii sînt bucuroși. Gospodăria s-a îmbogățit cu o nouă ramură de producție, care aduce prețioase venituri.
GEORGE BRKAZU corespondent

APA IN BAXAGAN Din veniturile obținute in gospodărie, colectivistul Mihai Kekert din comuna Șcna. raionul Tîrnăveni. și-a cumpărat mobilă nouă de bucătărie, aparat de radio și

însemnate cantităfi 
de legume timpurii valorificateColectiviștii din Nucet, regiunea PloieșH cultivă în acest an legume și zarzavaturi pe 16 ha., numai teren Irigat. Hotărî# să obțină venituri cit mal mari din acest sector de producție, ei au executat la timp și bine lucrările de întreținere In grădina de legume. Ca urmare, plantele s-cru dezvoltat bice și promit o recoltă bună. Pînă acum colectiviștii de aid au și valorificat 4-500 kg. de mazăre păstăi, 1JXXJ de kg. de castraveți și mai bine de 5.000 kg. de varză, obtiulnd sume de

ft'mar* din pag. 1)nu rfnt trimise sistemelorrele de 
irigațn asamblate, fieeare furnieor trrmițiad eiemeatele comporeaie 
(atpersoruL rhțno^rtU, gvmiMrrtU 
etc). Pe de ahă parte, sieori gospodăriile colecmv se pliap eă ■« au apă sefimeaTi. iasă de eeie •« 
multe ori ele iasă laeral derrew.e, aefotostad ladeooebi orele tfrzii la 
irigat. Ia acest .toi, pe lingă fapaU că se produc pertvrba|ii bi funcționarea ncmală a rtzțn'.or de pom
pare (trebuind a se opri multe agregate din funcționcre), epa se iroseș
te, tanndind deseori canalele și terenurile din jur. Nu-i mai puțin 
adevărat că tint cazuri cînd unele unități, cum ar fi, de pildă, G AS. 
Roseți, pe teritoriul căreia trece ca
nalul magistraL folosește o parte dtn apa destinate G-A-C.-urilor Mo- ddu, Radu Negru și G.A.S. Călărași. Acest lucru ar putea de altfel 
fi reglementat de către O.R.IJ’. prin 
crearea de debite de apă mai mari, instaltnd mai multe agregate de

Propunerea președintelui
.....Actualele norme de retribuire a președinților, brigadierilor și contabililor din gospodării colective sînt necorespunzătoare, deoarece determină disproporții ne justificate între veniturile acestora și veniturile colectiviștilor".

(GHEORGHE GHEORGHIU-DEJ: Raport prezentat 
la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Națio
nale).

paznici,

Citite clar, împănate ici, colo cu 
Cite O observație, cifrele nu lăsau 
acea impresie de plictiseală de 

care te izbești ori de cite ori vreun 
ruttnat în date și procente începe să turuie. După fiecare capitol al 
planului de producție, contabilul se 
oprea din citit. Colectiviștii „luau 
in primire" capitolul tn cauză, il 
discutau, chibzuiau asupra prevede
rilor, apoi „ii dădeau drumul". Așa 
trecuseră prin judecata lor „Veni
turi in natură și în bani", „Modul 
de folosință a terenului", „Pianul de 
cultură a legumelor" — intr-un cu- 
vint, capitol după capitol. N-a fost 
oare, nimic omit ? Un colectivist 
dintre cei vechi, de prin 1951, era 
gata să atragă atenția că totuși un 
capitol fusese scăpat din vedere.

Preocupat să-și formuleze cit mai 
scurt și mai limpede cuvintul său, el n-a observat insă un amănunt. 
Zimbind, președintele gospodăriei 
luase planul de producție din mii- ni le contabilului și sublinia apăsat 
ceva cu un creion mare, ea acela 
de tîmplărie. Contabilul s-a așezat 
pe scaun, încet, puțin obosit.

„.Gheorghe Antonescu, președin
tele. așteptă vreo două minute să 
se potolească zumzetul sălii. Apoi 
atrase atenția :
- Măi tovarăși, ne-apucă miezul 

i. Lisați poveștile pe altădată!

cheltui zUele-muncă tind din pionul de hectar și pe unitatea 
trebuia să scoatem 1952, cîte 2.400 kg 
porumb boabe, 1350

nopții. Lisați poveștile pe altadati! 
In sală se așternu liniștea.
__ Să chibzuim acum cum vom

(continuă ci- 
producție), la 

de produs. Noi 
la hectar, tn grtu, 4.000 kg 

kg f.oareasoa- 
relui și toate celelalte, așa cum a- probarăm mai adineaori. La gnu 
propunem s& cheltuim cu 3 zile 
muncă mai puțin debit anul trecut, 
fiindcă pe o parte dtn suprafață 
vom recolta mecanic—

Făcu o pauză așteprind să audă 
dacă vreun colectivist are ceva de 
spus. Liniștea continuă. Doar din 
fundul sălii dteva glasuri se ridi
cară aprobind: ^uun. buun, așa e 
bine

— La porumb propunem o redu
cere mai mare — de 7 zile muncă 
la hectar.„Aici, inginerul agronom al gospo
dăriei. ținu să dea unele explicații:

— Socotim că numai la cele trei praștie putem economist aproape 4 zile-muncă și iată cum : in loc de 
1J5 zile-muncă cît am dat pentru 
prășitul a 1-200 de metri pătrați. Si 
hotărim retribuirea cu o zi-muncă 
la 1350 metri pătrați.— Da’ cum de v-a venit ideea 
asta ? veni o întrebare, de undeva 
de pe băncile laterale. vădit în 
dezacord cu propunerea.

Președintele explică scurt:
— Judecind.
Sala rise, satisfăcută de promp

titudinea răspunsului.
Agronomul continuă :
— Colectiviștii mai vechi își a- 

mtntesc cită sudoert curgea pe ei 
acum cipva ani. la prășit. Pe atunci 
pirul ți tot soțul de buruieni erau 
o adevărată pacoste. Dar acum 2 

De

ta 
la 

G-A-C.-urile

mutarea 
lor, creîn- In exploa

pompaje și edtmMnd totodată «m- 
pia wseatnl altora față de arreieie 
scăzute ale apelor Dunărti.O altă ^rewrote în Brtgwrșrșn șpei neecscre trrgăm la ttmp și Bt can
tități suficiente, o constituie faptul ed melțl moeonștî de ia porpoăcn- Sa colective *■ stM calificați. Cera mai mult, G-A.C. Dichiseiu are lipsă 
J motoriști Din această cauză și 
datorită bi bvnd parte și ermodiM- țfi, h» loc ca sd te lucreze la iripat 
cîte 16-20 ore pe zi. w se lucrează 
decât între 10-12 ore. Aceasta de- țe * m mă o prorfwctirftate rerfueă la ■dări pentm fiecare tauCalație. ~ 
pildă, bi loc de minimum 3 ha cîte ar trebui să te realizeze zilntc 
medie de fiecare agregat, pînă 
sfîrșitul lunii iunie Rcdw Negru. Modela, Dichiseai și 
Roseți, au realizat O productivitate 
medie zunică de numai 13—2 ha de agregat. La o slabă productivi
tate a agregatelor a dus și instalarea necorespunzătoare, potrivit indicațiilor O.RJ.F., a conductelor (se instalează aripile de ploaie și asper- 
soarele la 6 conducte, adică la 36 m, in loc de 7-8 conducte). De aseme
nea. tn loc să se lucreze cu agrega
tele la minimum 5 atmosfere, aces
tea lucrează cu presiuni mici (33—4 atm.). La toate acestea mai trebuie adăugat și faptul că moto- 
riștri nu respectă orele de staționa
re a aspersoarelor într-o poziție și au întreruperi mari la (schimbarea) pozițiilor 
du-se astfel timpi morți 
tare.

în ce privește irigația 
aceasta încă nu este pusd peste tot 
la punct, datorită terenului denive
lat în unele porțiuni. Din această 
cauză pe unele suprafețe apa băl
tește, iar pe altele, nu este în can
titate suficientă.

în sfîrșit, pentru o mai bună cir
culație a apei pe canale, acestea 
trebuie curățate periodic de iarbă.

Pînă la sfîrșitul anului în curs, 
suprafețele ce vor fi irigate cu apa 
pusă la dispoziție de sistemul 
O.RJ.F. din raionul Călărași va 
spori pină la 11.095 ha. O extindere 
mare se va înregistra și la sistemul 
de irigare Jegălia. La aceste lucrări, 
pe lingă sprijinul statului prin 
O.R.I.F., colectiviștii vor trebui să 
dea un sprijin substanțial la ame
najarea terenurilor, și nu așa cum 
au făcut pînă acum G.A.C.-urile 
din Modelu și Gîldău, care nu și-au 
amenajat o bună parte din supra
fețele planificate pentru irigat.

Sporirea an de an a suprafețelor 
irigate, așa după cum s-a pornit în 
Bărăgan, ca și în restul țării de 
altfel, va contribui la obținerea de 
producții sporite pe unitatea de re
ferință, la traducerea în fapte a 
sarcinilor puse de partid în fața 
lucrătorilor din agricultură.

la brazde,

Solul e curat ca-n palmă, se poate 
prăși mult mai ușor, gindiți-vă !

Oamenii s-au gindit, au discutat 
și și-au însușit propunerea. Reașe
zarea mai chibzuită a normelor a 
fost apoi hotărită la floarea-soare- 
lui. la fasole, la sfecla de zahăr.

Intre timp, contabilul, odihnit, se 
pregătea să reinceapă cititul.

— La capitolul „Zile-muncă cuve
nite personalului de conducere și 
administrativ", propunem următoa
rele...

Arătă cite zile-muncă se propun 
pentru președinte, cite pentru con
tabili, socotitori, casieri, 
și încheie profesional: 

o cheltuială 
de normele în 
același ton, trecu la

sub cea 
vigoare.

— Revine 
recomandată

Apoi, cu 
amănunte:

— La tovarășul președinte calcu
lul este următorul, după suprafața 
de teren și numărul de animale pe 
care le avem : lunar cite 40 de zile- 
muncă timp de 9 luni și cîte 30 de 
zile-muncă pe celelalte trei luni. A- 
ceasta socotind la suprafață. Se 
mai adaugă, tot lunar, cîte 6 zile- 

: muncă pentru vaci, scroafe, oi —
■ la efectivele noastre, vorbesc. Alte

■ 4 zile-muncă lunar pentru găini și 
5 pentru rațe. In plus, așa cum știți și dumneavoastră, tovarășul Anto
nescu Gheorghe e președinte de 
aproape 10 ani. I se mai cuvine 
deci, pentru stagiu de vechime, un 
procent de 15 la sută. Adunăm și 
obținem 841 zile-muncă, exact dt 
am prevăzut.

Făcu o pauză. satisfăcut de argu
mentele aduse și se pregăti să trea
că mai departe.

Din mulțime cineva observă filo
zofic :

— Unde-i lege, nu-i tocmeală!
Președintele, care se tot frăsuia 

pe scaun, vorbi 
te de supărare.

— Ba nu-i nici 
rășe. Judecați și 
just.

Mai mulși colectiviști au luat 
cuvintul. Gkaorghe Niță, Constantin 
Bărbuț, Petre Butoi — toți au fini

cu unele accen-

o lege, măi tova- 
vedeți dacă e
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LEGUMICULTURA - o adevărată comoarăII
l
I
77
72

I
I

//

indeletnicire care din tată-n fiu. A- existâ colectivist fi ocupat in viața de cultura legu- insă, pe

Zi toridă de iulie. La amiază poposim la Micești, sat așezat in Imediata apropiere a orașului Alba Iulia. La marginea satului, acolo unde se întinde grădina de legume a gospodăriei colective, cimpul e împînzit de oameni la lucru. Printre ei îl aflăm și pe tov. Dan Traian, președintele gospodăriei, un om oacheș, potrivit la stat, cu privire ageră, iute în mișcări. Legumicultura este sectorul de care ii place să se ocupe cel mai mult, căci aduce gospodăriei cea mai mare parte a veniturilor bănești.— La noi. ne spune el, grădinăritul este ose moștenește proape că nu care să nu se lui cit de cit melor. Ca individuali petice mici de pămînt, nu prea reușeam noi să facem mare lucru. Acum, în colectivă, alta-i treaba. Cultivăm legume pe suprafețe întinse, îngrășăm terenul cu gunoi și îngrășăminte minerale, folosim substanțe chimice pentru combaterea bolilor și dăunătorilor... Ce să mai vorbim, facem grădinărie ca la carte. Da’ și răsplata muncii e bogată. Putem spune că grădina de legume este o adevărată comoară pentru noi.Președintele face apoi un a- devărat istoric al dezvoltării legumicultorii in cadrul gospodăriei lor. tn 1957, primul an de activitate al gospodăriei, s-au cultivat doar vreo zece hectare cu legume, pe măsura întinderii pe care o avea atunci colectiva. De atunci, cu fiecare an suprafața destinată grădinii de legume a crescut, ajungîndu-se ca în anul trecut, cînd întregul sat a fost colectivizat, să se cultive cu legume 75 de hectare. Obținînd producții mari și timpurii, gospodăria a reușit să realizeze în 1961 din vînzarea legumelor peste 800 000 de lei, a- dică circa 80 la sută din veniturile bănești ale anului. Valori- ficînd produse în mai tot timpul anului, colectiva a avut putința să dea membrilor avan-

contabil. N-au uitat să 
că Gheorghe Antonescu e

de acord că președintelui lor i se 
cuvin pe drept zilele-muncă anun
țate de 
adauge 
primul pe cimp, ultimul care pleacă 
acasă. I-au amintit strădania pentru 
gospodărirea bună și sporirea avu
ției obștești. Din cazul, oarecum 
particular ce se afla în discuție, co
lectiviștii desprindeau aspecte noi, 
generalizatoare, ceea ce le dădea 
prilejul să vorbească cu îndreptă
țită mândrie despre gospodăria lor 
colectivă.

La masa prezidiului se produsa 
oarecare mișcare.

Președintele spuse ceva lui Con
stantin Ștefan, secretarul organiza
ției de partid, iar acesta dădu din 
cap aprobativ. Unul dintre vorbi
tori tocmai își încheiase cuvintul. 
Gheorghe Antonescu bătu cu creio
nul in cana de apă cerînd liniște.

— Noi propunem, să aprobăm to
varășului președinte, spuse el, vor
bind la persoana ă treia, cu 150 de 
zile-muncă mai puțin decit s-a pro
pus aici. Trebuie să facem economie 
de zile-muncă, dar nu numai la cei 
care dau cu sapa. Sînteți de acord ?

Părerile erau împărțite. ,,De ce să 
reducem dacă are dreptul ?“ — spu
neau unii. „N-auzirăți că avem 
dreptul să reducem ?“ — spuneau 
alții. Ultimii erau in majoritate așa 
că propunerea președintelui a fost 
aprobată. S-au hotirît reduceri de 
zile-muncă și la restul personalului 
de conducere și administrativ. Aici 
însă, discuțiile au durat mai puțin.

Ultimul capitol pus în discuție a 
fost „Bugetul de venituri și cheltu
ieli". 4.407.000 de lei, atît și-a pro
pus gospodăria să încaseze în acest 
an. Analizat, discutat, aprobat.

...De-acum începea munca tenace, 
stăruitoare, a sutelor de colectiviști 
de la „Drumul belșugului" pentru a 
da viață hotărârilor luate.

T. OPREAP. S. — Peste trei luni de la 
această ședință, la sesiunea ex
traordinară a Marii Adunări Na
ționale, gospodăria colectivă 
„Drumul belșugului" din comuna 
Piscu Vechi, regiunea Oltenia, a 
fost decorată de Consiliul de Stat 
al Republicii Populare Romîne cu 
Ordinul Muncii clasa I.

Răsplată bine meritată pentru 
succesele obținute de harnicii 
săi membri.

2 suri bănești aproape lună de <£ lună. In total, pe întregul an a Ș> repartizat pentru fiecare zi-mun- >> că, în afară de produse, cîte 15 << lei, bani provenîți în cea mai % mare parte din vînzarea legu- >> melor. Lucrul acesta i-a încura- <? jat nespus pe colectiviști, fără a-i mulțumi pe deplin însă. A- >> ceasta, cu atît mai mult cu cît ?? din lucrările Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști și ale >> sesiunii extraordinare a Marii ?? Adunări Naționale au aflat des- pre gospodării care au realizat $> milioane de lei din legumicul- « tură. <<Chibzuind bine, avind spriji- >> nul și îndrumarea organelor ra- « ionale de partid și de stat, co- lectiviștii din Micești au hotărît >> pentru anul acesta nu numai ex- << tinderea suprafeței de grădină, dar și cultivarea unor soiuri de >> legume cît mai timpurii care să << le asigure producții și venituri \\ tot mai mari. Așa se face că gră- >> dina de legume se întinde anul ?? acesta pe 109 ha, din care 30 ha << irigate, iar culturile timpurii » ocupă peste 25 de ha. Dînd toa- <2 tă atenția pregătirii și fertiliză- << rii terenului, producerii unui ră- sad viguros, plantării Ia vreme în cimp a acestuia șl lucrărilor de întreținere, gospodăria are în >> prezent culturi frumoase, obține 22 producții sporite. Pînă acum au << și fost valorificate peste 2.0 de SS vagoane de leguma, zilnic luînd drumul piețelor alte sute și mii << de kg de produse legumicole. Așa după cum prevede planul de ?? producție, anul acesta colectiva << va realiza de Ia grădina de le- ?? gume un venit bănesc de 1.547.000 de lei. din cei 1.983.663 >> de lei cît e venitul total planifi- ?? ce-i va permite să re- membrilor, pe lingă >> cîte 16,70 lei la ziua- <<cat, ceea partizeze produse, muncă.Văzînd gospodăriei, aflînd toate cele relatate aci, nu se poate să nu fii de acord cu președintele colectivei din Micești, anume că grădina de legume constituie o a- devărată comoară pentru colectiviști.
culturile de iegume ale

V. POMPILIU



Speranța popoarelor U. R. S. S.
Dezarmarea generală și totală Un preparai eficient

Progresele realizate în domeniul armamentului nuclear modern, fap
tul că o serie de oameni de știință consideră că actualmente căderile 
radioactive sint mai primejdioase decît se credea în trecut, pericolul pe care îl reprezintă exploziile nu
cleare la mare altițudine, determină urgența realizării unui acord cu 
privire la dezarmarea generală și totală. înșiși mașinile electronice de calculat ale Pentagonului au ajuns la concluzia că în cazul unui 
război atomic, totalul pierderilor de vieți omenești în țările occidentale 
s-ar cifra la 215 milioane, fără a mai lua în considerare distrugerea unor orașe și țări întregi; iar ziarul englez „Observer" observa că în actualele condiții, unica posibilitate de asigurare a securității unui stat nu este înarmarea nucleară, ci crea
rea certitudinii mai avea loc.

Fără îndoială 
rea unui tratat 
rală șl totală, care ar scuti omenirea de primejdia unui război nucle
ar, o mare importanță pentru însănătoșirea atmosferei internaționale

că

că 
de

războiul nu va

pînă la încheie- dezarmare gene-

ar avea-o terzicerea Uniunea Sovietică și celelalte socialiste au militat în permanență pentru încheierea unui asemenea acord, demonstrând prin fapte că el poate fi realizat imediat și controlat prin mijloacele naționale de detectare.Care este însă situația actuală ? în timp ce Uniunea Sovietică afirmă, prin răspunsurile date de tovarășul N. S. Hrușciov în cadrul convorbirii recente cu un grup de ziariști americani, că „dacă americanii ar înceta experiențele cu arma nucleară și am ajunge la o înțelegere cu privire la dezarmarea generală și totală și la distrugerea armamentului nuclear, ar dispare necesitatea ca noi să efectuăm experiențe proprii” pronunțîndu-se pentru încheierea imediată a unui acord pentru interzicerea exploziilor nucleare pe baza controlului asigurat de mijloacele naționale, S.U.A. continuă să se mențină pe vechile poziții obstrucționiste.Această atitudine potrivnică se face remarcată și în cadrul actuale-

un acord cu privire la in- experiențelor atomice, țări

In Peru

In Peru a avut loc o lovitură 
de stat militară. In ziua, de 18 
iulie, unități de tancuri ale for
țelor armate din această țară 
latino-americană au înconjurat 
palatul prezidențial și l-au arestat 
pe președintele țării — Manuel 
Prado. El a fost transportat apoi 
pe insula San-Lorenzo, la nord- 
vest de orașul Lima, capitala 
Perului. In urma acestor fapte, o 
junta formată, din lideri ai for
țelor armate va fi învestită ca 
nou organ de guvernământ al ță
rii. Așadar, șefii militari care 
ceruseră președintelui Prado să 
anuleze alegerile din 10 iunie și 
care n-au obținut acest lucru, au 
dat lovitura de stat, devenind 
deținători ai puterii în Peru.

Ce se petrece acum în Peru nu 
are nimic comun cu ceea ce ar 
trebui pentru rezolvarea grelei 
situații a țăranilor peruvieni, ca 
și a celorlalți oameni ai muncii 
din această țară. Căci conflictul 
dintre șefii armatei peruviene și 
partidul Alianța Populară Revo
luționară Americană (partid bur
ghez pronard-american) nu este 
decît un conflict de ambiții și 
interese personale, atit de frec
vent în țările în care oamenii 
care nu reprezintă poporul au 
conducerea statului. Se pot aștep
ta oare țăranii peruvieni ca junta 
militară să înfăptuiască reforma 
agrară în Peru și astfel pămin- 
tul să devină al celor ce-l mun
cesc ? Firește că nu.

Noul organ de guvemămint al 
Perului nu va întreprinde nimic 
în favoarea țăranilor și muncitorilor. Cei 2.000 de moșieri din 
Peru, fiecare dintre ei definind peste 500 de hectare 
nu vor pierde nici o 
pămînt și țăranii nu 
proprietăriți.

Trebuie amintit .că 
pământurile celor 2.000 de moșieri 
peruvieni, o mare parte din lati
fundii aparțin imperialiștilor. Pe 
litoral, de plidă, acționează com
pania W. R. Grace and Company,

de pămint, 
brazdă de 
vor fi îm-în afară de

care acaparează cea mai mare 
parte din cantitățile de bumbac 
și de zahăr achiziționate. Corpo
rația Cerro-de-Pasco, care a mo
nopolizat extracția de zinc și 
plumb, este totodată mare pro
prietară funciară.

Țăranii peruvieni care lucrează 
fie în dijmă, fie ca salariați, nu 
pot realiza decît venituri de mi
zerie. in marile gospodării de 
bumbac, de pildă, țăranul, care a 
luat o bucată de pămînt de la 
moșier, plătește acestuia arendă 
în natură (în bumbac) și este 
obligat să vîndă moșierului par
tea de recoltă care îi rămîne la 
un preț deosebit de mic, stabilit 
de moșier. Totodată, țăranii sînt 
obligați să cumpere toate măr
furile de care au nevoie de la 
magazine speciale, la prețuri sta
bilite tot de moșier. In regiunea 
Anzilor îndeosebi s-a menținut 
munca gratuită. Pe lingă un nu
măr de zile pe săptămînă mun
cite pe pămîntui moșierului fami
lia țăranului mai este obligată să 
trimită lunar un bărbat și o fe
meie pentru a lucra, tot gratuit, 
la conacul sau casa din oraș a 
moșierului. Cit privește situația 
muncitorilor salariați in plantațiile de trestie de zahăr din regiu
nea de litoral, trebuie arătat că 
acești oameni nu pot realiza nici 
măcar strictul 
traiul lor zilnic 
lor.

Desigur, nu la 
a țăranilor se gindește junta militară care a acaparat puterea in Peru. Dar nici țăranii nu-și pun nici o speranță in acești condu
cători care n-au nimic comun cu 
ei. Junta militară guvernează. 
Deocamdată a suspendat bruma de „garanții constituționale' din 
Peru și a arat grijă ca in apelul 
dat publicității să ceară populați
ei să fie „liniștită”, că toate vor 
fi bune. Vorba proverbului: 
Paște murgule, iarbă verde!

necesar pentru 
fi ai fcmihilor

greaua xituafie

RADU SANDU j»iîngrășăm în
(Urmare din pag. 1)mediu zilnic de 520 grame, Elena Crețan, un spor de 500 grame etc.îndeplinirea planului de purcei la o fătare și al indicelui mediu la purceii înțărcați (7,5) cu toate condițiile foarte grele din cursul iernii care s-au prelungit mult în primăvară, se datorează faptului că îngrijitorii noștri au pregătit și urmărit cu atenție monta la scroafe și le-au furajat cu grijă, îndeosebi în a doua parte a perioadei de gestație și în timpul lactației. Scrofițele drace și Metiși aduse de la unități din regiunea Brașov n-au fost date Ia montă mai devreme de 9 luni — cînd au avut greutatea corporală corespunzătoare, fapt ce a influențat pozitiv asupra purceilor obținuți și a dezvoltării lor ulterioare.îngrijitorii noștri s-au preocupat să furajeze bine scroafele în toată perioada de gestație, asigurîndu-le între altele, în hrană albumina necesară de care depinde dezvoltarea purceilor. Cu 2 săptămîni înainte de fătare, In gospodăria noastră scroafele sînt trecute în boxe.în ultimele două săptămîni dinaintea fătărilor, se execută zilnic masajul ugerului fiecărei scroafe și se pregătesc fătările în mod minuțios. După o jumătate de oră de la fătare, în gospodăria noastră purceii sînt lăsați la supt; îngrijitorii îi obișnuiesc să-și cunoască fiecare locul de supt, iar între 5—10 zile să sugă numai din 2 în 2 ore, ziua. Numărul supturilor a fost scăzut astfel ca între 6-7 săptămîni ei să nu mai sugă decît de trei ori pe zi.Totodată, au fost luate măsuri de curățenie și îngrijire, de înlăturare a umidității, a prafului, etc. îneît ceii să se poată dezvolta cît bine.întrucît nu toate scroafele au tități suficiente de lapte

din rasa Lan-

pur- 
maicantități suficiente de lapte decît în primele 15 zile, noi am introdus ulterior și hrănirea suplimentară, asigurând purceilor albumlna necesară. La toate cele 3 secții unde se cresc purceii au fost amenajate creșe ; aci, purceilor li se dau pînă la înțărcare — în afară de rația de furaje compusă din amestecuri umede măcinate de orz, ovăz, porumb, tărîte, mazăre, făină de lucernă și supă de carne de cal de 2 ori pe zi. Rația de

Abonati-vă la
PRONOEXPRES și la LOTO CENTRAL,

pentru luna august 1962
Cu un abonament PRONOEXPRES 

sau LOTO CENTRAL 
participați la toate tragerile din luna august a. c.

Oamenii de știință din Kazahstan au sintetizat din ciuperca inofensivă „Tricoderma” un preparat eficient care nu numai că omoară ciuperca „Rizoctonia”, generatoare de maladii, ci și sporește cu 10-12°/o producția la hectar a culturilor agricole.

Ciuperca „Tricoderma” are proprietatea de a distruge activitatea vitală a „Rizoctoniei”. Ea se înfășoară în jurul ciupercii nocive și o asfixiază.Microbiologii caută în prezent căile pe care acest preparat poate contribui la sporirea producției agricole.
de la Geneva. După grupul celor 8 statelor tratative cum se știe, _ _ neutre din comitetul peatru dezarmare a prezentat un proiect de compromis care poate duce la un acord. în ședința de marți a comitetului, președintele conferinței, delegatul Indiei, Lall, a declarat „că este dezamăgit de poziția S.U.A.", deoarece a crezut că Statele Unite au acceptat propunerile cuprinse în memorandumul celor opt țări neutre, dar și-a dat seama că a greșit. Din această cauză agenția americană .Associated Press" menționa că „din surse occidentale se manifestă îngrijorarea in sensul că declarațiile reprezentantului Indiei, Lall, ar putea determina statele membre . să adopte o atitudine mai agresivă", cu alte cuvinte că statele neutre ar putea trece la o dezaprobare fățișă a poziției statelor occidentale față de încheierea unni acord pentru interzicerea experiențelor nucleare.Și în problema principală dezbătută la Geneva, a încheierii unui tratat de dezarmare generală și totală. discuțiile arată că Uniunea Sovietică. printr-o serie de noi propuneri prezentate, a venit în întîmpi- narea poziției statelor occidentale în domeniul eliminării armamentului clasic, în timp ce S.U.A. și aliatele sale din N.A.T.O. se împotrivesc eliminării radicale a tuturor vehiculelor armelor nucleare și în continuare a tuturor armelor nucleare.Delegațiile țărilor socialiste vor acționa în continuare cu calm și cu hotărâre nestrămutată pentru a se obține în cadrul lucrărilor acestui comitet rezultatele așteptate de către toate popoarele lumii: încheierea tratatului de dezarmare generală și totală. ION MIHAILEANU
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R. P. UNGARĂ

O nouă varietate de lucernă 
de mare productivitateLa Institutul de cercetări agronomice din Martonvâsâr al Academiei Ungare de Științe a fost selecționată recent o nouă varietate de lu- cernă. După cîțiva ani de experiențe s-a constatat că noua varietate are un caracter intensiv, frunzele dese, tulpina subțire, un bogat conținut de proteină, este rezistentă la boli și dă o producție mai mare decît toate celelalte varietăți de

lucernă din Ungaria. S-au făcut experiențe pe scară largă care au arătat că noua varietate dă cu 2—6 chintale mai multe furaje la hold decît varietățile obișnuite.Noua varietate de lucernă ungară, căreia îi priesc foarte bine în- grășămintele chimice și terenurile irigate, dă o recoltă deosebit de bogată, în condițiile aplicării unei agrotehnici superioare.
R. D. VIETNAM

Creste suprafața terenurilor cultivateîn prima jumătate a acestui an, gospodăriile agricole de stat din R.D. Vietnam au însămînțat 22.000 ha de pămînturi noi — suprafață a- proape egală cu cea valorificată în tot anul 1961.In ultimul timp, în gospodăriile de stat s-a dezvoltat mult terea animalelor. Șeptelul comute mari a sporit cu 8 crește repede și numărul cornute mici și al păsărilor.
și creș- de vite la sută, vitelor

De la începutul anului curent, gospodăriile agricole de stat au livrat statului sute de tone de diferite produse agricole — carne, lapte, cafea, lînă, zeci de mii de ouă etc.în comparație cu anul trecut, gospodăriile agricole de stat au dublat în acest an suprafața terenurilor cultivate. Va crește îndeosebi producția de culturi tropicale — cafea, ceai și plante gumifere.
United Fruit" își schimbă părul...

„Monstrul verde", sau „Caracatița 
verde" cum este supranumit uriașul 
trust nord-american care și-a întins 
tentaculele asupra țărilor America 
Latine a început să se teamă. Creș
terea avintului revoluționar in fările 
Americii Latine, ca urmare a exem
plului Cubei — care a scuturat jugul 
înrobitor al dominației americane — 
i-a alarmat serios pe proprietarii sus- 
zisei societăți. Semnele acestei stări 
se oglindesc în tranzacțiile pe care 
„United Fruit" le-a încheiat in ultima 
vreme. După cum semnala un cores
pondent al agenției vest-germane 
D.P.A. se observă o febrilă campanie 
de vînzare a terenurilor de către 
„United Fruit".

Ziarul panamez „El Mazo", mai 
bun cunoscător al stărilor de lucruri 
din această regiune arată că. deși 
Intr-adevăr se constată o vinzare atasrvă de terenuri care aparțin lui 
„United Fruit", in realitate nu-l 
vorba decît de o acțiune de camu
flaj. De altfel, nu este prima opera
ție de acest fel a „Caracatiței

verzi". Se știe că, încă de mult, „Uni
ted Fruit" a început să se camufleze 
sub paravanul unor societăfi așa- 
zise naționale, pentru că numele 
trustului a devenit prea cunoscut și 
urît de masele populare. In pufine 
locuri societatea se mai prezintă sub 
numele ei adevărat. In majoritatea 
cazurilor „United Fruit" se ascunde 
sub false firme „naționale".

Unele din aceste firme poartă 
numiri de societăți de construcții 
de cale ferată. Și aceasta este 
operație de camuflaj. Sub pretextul 
construirii 
a obfinut de la guvernele 
rupte din unele țări latino-ameri- 
cane concesiunea construirii unor 
căi ferate pentru care i s-au pus la 
dispoziție terenuri întinse. In unele 
locuri au apărut si căi ferate proprie
tatea acestei companii, dar în mod 
obișnuit concesiunea a fost prilejul 
de a acapara mari plantații, obiectul 
principal al activității acestui uriaș 
trust.

Dar să revenim la chestiunea vin-

de- 
sau 
tot

de căi ierate, trustul 
co-

T

SCURTE ȘTIRI• A. F. Dobrinin. ambasadorul CXS5. in S.U.A„ a vizitat la 17 iulie pe președintele Kennedy Casa Albă, lui cu care legătură cu dezarmarea• în
laIa invitația președinte- a discutat probleme in situația din Berlin, cu și cu Laosul.urma hotărârii autorităților

Iacest an 90.000 de porcifuraje se distribuie zilnic ia patru tainurLȘi la lotul de purcei de la 2-4 luni îngrijitorii se străduiesc să aplice o îngrijire și o furajare cit se poate de bună. între altele, în timpul verii, purceii sînt scoși în tabere de vară unde au asigurată din abundență masă verde.în ce privește creșterea tineretului introdus în îngrășătorie, noi ne străduim ca în timpul verii, in afară de concentrate să-i asigurăm la discreție masa verde necesară și în special lucernă.In cadrul gospodăriei noastre, sînt aplicate și unele metode noi în ce privește furajarea porcinelor. Astiel, a fost utilizată tn cantități apreciabile melasa la toate categoriile de porci — și în special la porcii puși la îngrășat — melasa amestec cu furajele Concret, se începe cu cap animal zilnic și se porcii de 80-90 kg să treze pînă la 400 grame zi.Pentru a se putea aplica această metodă, în anii 1960 și 1961 s-au a- menajat în gospodărie 7 bazine din beton în care se pot depozita 400.000 kg melasă. Efectul economic al introducerii melasei în hrană constă în obținerea unui spor mediu zilnic de 5—10 la sută mai mare față de lotul martor, unde nu s-a administrat melasa în hrană.De asemenea, pentru a se asigura porcinelor micro-elementele necesare (mangan, nichel, cobalt) tn gospodăria noastră se administrează la toate categoriile de porcine zgură la discreție, pe care o procurăm de la stația C.F.R.In scopul asigurării unor cît mai bune condiții de muncă, anul trecut au fost complet refăcute 7 grajduri pentru porci. în prezent, se lucrează la electrificarea secțiilor Izvorul Bîrzei și Sișești linia de înaltă tensiune (pînă la secția Sișești exista numai grup electrogen). De asemenea, cele două secții de mai sus se crează la instalațiile de apă scopul înlăturării muncii manuale losite Ia adăparea porcinelor.Față de condițiile tot mai bune muncă și de trai ce s-au asigurat și se asigură lucrătorilor noștri, socot totuși că unele rezultate obținute tn

dînduse in concentrate. 50 grame pe ajunge ca la se adminis- melasă pe

secțiilor prin racordare la acum un la lain fo-de

primai semestru al anulai in cars nu stat pe măsura posibilităților. Faptul că in gospodărie avem destui îngrijitori care reusesc — prin aplicarea măsurilor tehnico-organizato- rice. prin buna îngrijire și furajare a porcinelor, să realizeze și să depășescă planai de purcei sau cel al sporului zilnic de creștere in greutate, constituie o dovadă că toți lucrătorii noștri au posibilitate să se ridice la nivelul acestor realizări.Totodată, socot că este necesar să subliniez că unitățile agricole care au obligația să ne livreze grăsuni pentru a fi pași la Îngrășat trebuie să-și îndeplinească cu conștiinciozitate îndatoririle, conform graficelor ; in primai semestru al anului in curs, ele ne-au rămas datoare cu peste 12.000 capete ceea ce firește, a influențat negativ asupra îndeplinirii indicelui „livrare carne de porc".Consider că pentru a se menține o continuitate in folosirea melasei, or. ganele de resort ar trebui să dirijeze acest sub-prodns de la fabricile de zahăr, către unitățile productive prin repartiții corespunzătoare necesităților ; în acest fel se vor evita cazuri ca cele înregistrate tn primăvara acestui an, cind gospodăria noastră nu a mai primit nici o cantitate de melasă ceea ce desigur a influențat negativ asupra rezultatelor obținute.De asemenea, cred că este necesar ca la toate secțiile inginerii și tehnicienii ca și tovarășii din comitetele de secție sindicală să urmărească cu mai multă perseverență Îndeplinirea propunerilor valoroase făcute de către muncitori în cadrul consfătuirilor de producție, în scopul continuei îmbunătățiri a muncii.Avem toate posibilitățile ca prin o cit mai judicioasă organizare a muncii, cu o îndrumare tehnică competentă și un control cît mai eficient în ce privește aplicarea măsurilor zootehnice, să putem înlătura lipsurile ce ne-au frînat îndeplinirea planului la toți indicii în primele 6 luni ale anului, să realizăm beneficiul planificat de 11.000.000 lei din acest an și să trimitem oamenilor muncii, pînă la 31 decembrie 1962, încă cel pujin 55.000 porci grași, contribuind astfel la realizarea măsurilor luate de partid și guvern, pentru continua îmbunătățire a nivelului de trai al celor ce muncesc.

cu privire la înzestrarea forțelor armate belgiene cu arma atomică, adoptată fără știrea parlamentului, Biroul Politic al Partidului Comunist din Belgia a chemat toate organizațiile muncitorești și democratice din țară să se unească în lupta împotriva acestei hotărîri.• Conferința internațională a celor 14 state pentru Laos, care se ține la Geneva, a aprobat definitiv textele declarației cu privire la neutralitatea Laosului (care include declarația guvernului regal al Laosului cu privire la neutralitate) și a unui protocol. Aceste documente urmează să fie semnate la începutul săptăminii viitoare de către miniștrii Afacerilor Externe ai țărilor participante la conferință.• Mii de cetățeni din Calcutta, printre care s-au aflat membri ai parlamentului Indiei, au făcut o demonstrație de protest în fața consulatului S.U.A. din acest oraș, împotriva experiențelor nucleare e- fectuate de S.U.A. în Cosmos.• La Sofia a avut Ioc o adunare festivă consacrată celei de-a 20-a aniversări a înființării Frontului Patriei din Bulgaria.• In Irianul de vest continuă acțiunile pentru eliberarea acestui teritoriu. în regiunea Merauke, de pildă, a avut loc la 17 iulie un viu schimb de focuri între un grup de parașutiști indonezieni și o patrulă olandeză. îngrijorate, autoritățile coloniale din Irianul de vest au cerut populației olandeze să evacueze o serie de localități din regiunea Merauke.

zăr'i pămînturilor semnalată și de 
corespondentul agenfiei vest-germane 
și de ziarul panamez „El Mazo". 
Acesta din urmă arată că, în reali
tate, societățile „Chiriqui Land" și 
„Yutt Panama Manganese" (care nu 
sînt decît filiale ale lui „United 
Fruit") continuă a „izgoni pe țărani 
de pe pămînturi" pentru a acapara 
aceste pămînturi și a-si lărgi impli
cit posesiunile.

în ceea ce privește „vînzările" 
sau „arendările" acestea se fac tot 
pe seama unor persoane credincioase 
trustului. Contractele de vînzare și 
arendare sînt fictive. Plantațiile „dis
tribuite" unor fermieri rămîn în rea
litate proprietatea filialelor trustului. 
„Cumpărătorii" sînt legați de anumite 
clauze contractuale în așa fel Incit 
oricine poate să-și dea seama că 
plantațiile rămîn, de fapt, tot în 
ghearele „Monstrului verde'.

Operafia de „vînzare a terenuri
lor" este o nouă încercare de înșe
lare a maselor pentru a le îndepărta 
atenția de la afacerile murdare ale 
trustului. „United Fruit" — cu toată 
teama de care este cuprins — își 
schimbă numai părul, dar năravul ră- 
mîne același. Tentaculele caracatiței 
nu se vor desprinde 
care s-au înfipt decît 
fi retezate de lupta 
maselor populare din 
Latine.

de pămîntui în 
atunci cînd vor 
perseverentă a 
țările Americii

IMPORTANT!
Creșteți

iepuri de casă!

COOPERATIVELE
DE CONSUM

achiziționează la pre> 
țuri avantajoase orice 
canfităji de iepuri de 
casă de la G.A.C.-uri, 
membrii acestora și 
ceilalți crescători, în
cheind angajamente 
ferme de cumpărare.

GOSPODINE I
La conservarea legumelor 

și fructelor, folosiți

„CONSERVANT“ și 
„CAPSULE GELA TINO AS Ea

produse ale cooperativei 
CHIMICA-București

Se găsesc de vînzare la magazinele 
de stat, precum și la magazinele 

cooperației de consum 
din întreaga țară
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6 autoturisme „Moskvici“ 
au fost cîștigate la 

LOZ IN IPLOC
| — seriile speciale — pînă la această dată | 
| Jucînd la LOZ ÎN PLIC — serii speciale — puteți | 

| cîștiga : autoturisme „Moskvici“, motociclete, $ 
| scutere, motorete, aragazuri, aparate de radio etc. « jjUCAȚl LA LOZ ÎN PLIC
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